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POZVÁNKA DO KOSTELA
20. srpna (neděle) Blatná
Titulární slavnost Nanebevzetí Panny Marie v 8.15.

Výstava k 300. výročí založení růžencového 
bratrstva v Blatné.

A je po prázdninách….
Blatenská pouť je už tady, takže po červencové 

přestávce jste našli ve své schránce 13. číslo Bla-
tenských listů.

V Blatné míváme v létě o prázdninách vždycky 
hodně navštěvníků.

Některé z nich bychom chtěli v tomto čísle zmí-
nit - najdete je na stránce 10.

 19.+20. srpna 2023

19. 8.–20. 8. 8–17 h

18. 8. 20 h
 

19. 8. 18 h

20. 8. 16.29 h

19. 8.–20. 8. 
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ktual i ty
Český svaz chovatelů ZO Blatná 1

pořádá
ve dnech 19. a 20. 8. 2023 tradičně

o Blatenské pouti

57. letní výstavu drobného 
zvířectva

v chovatelském areálu Dukelské nábřeží 
po oba dny od 8 do 17 hod.

Pořadatelé výstavy 
zvou k prohlídce 
výstavy, k příjem-
nému posezení 
v parku s posle-

chem živé hudby 
po oba dny.

Občerstvení
v areálu zajištěno. 

Poděkování
Rádi bychom poděkovali profesionál-

ním hasičům z Blatné a SDH obcí Čime-
lice, Sedlice, Písek, Mirotice, Lučkovice, 
Ostrovce, Rakovice, Kocelovice, Hajany, 
Blatná, Boudy a Mirovice za obětavé na-
sazení při zásahu na likvidaci požáru lesa 
v Lučkovicích, dne 10.7.2023. Jsme si vě-
domi, že jen díky tomuto profesionálnímu 
nasazení nedošlo k daleko větším škodám, 
které mohly nastat. V bezprostředním 
okolí se nachází rekreační zařízení a další 
lesní porosty a obilná pole.

Příčinu požáru šetří Policie ČR.
Chtěli bychom podotknout, že po pře-

dání uhašeného spáleniště a jeho ná-
sledném hlídání nám velmi pomohla 
termovize. Myslíme si, že by se měla 
stát do budoucna výbavou všech našich 
hasičských sborů.

Libor a Martina Vokatých z Mirotic

SRPNOVÉ VELKÉ ROSY, OZNAMUJÍ 
PĚKNÉ ČASY

Prázdniny se přehouply přes polovinu 
a pomalým, ale jistým krokem se blíží k za-
čátku školního roku. Ještě než ale opravdu 
skončí, čeká nás o tomto víkendu BLATEN-
SKÁ POUŤ, na kterou se vždy nejvíce těší 
právě ti nejmenší.
LIDOVÉ ŘEMESLO NA TŘ. 
J. P. KOUBKA 3

Jako každoročně bude také naše prodejna 
otevřena po oba dva dny. A i když je od pouti 
poměrně vzdálená, věříme, že i tak se k nám 
přijdete podívat. České umělecké řemeslo se 
těší na vaši návštěvu.
PŮJČOVNA LODĚK

Také půjčovna loděk je stále v provozu, 
i když s malou odmlkou. Začátek prázdnin byl 
skvělý, po čtrnácti dnech ale ustoupila voda 
a nastal problém, ostatně skoro jako každý 
rok. V současné době ale voda opět přibyla, 
a tak vás můžeme srdečně pozvat na letní pro-
jížďku. Jak již víte, stanoviště je v prodejně 
v průjezdu na J. P. Koubka 3.
Náš tip: SRDCE Z POUTI, NEZARMOUTÍ

POLÉTÍ NA SRPNOVÉM VĚTRU PŘI-
LETÍ¨
I KDYŽ V SRPNU OBČAS ZE STRNIŠŤAT 
FUČÍ, HORKA NÁS PŘECE JEŠTĚ MUČÍ
KDYŽ V SRPNU MNOHO HŘÍMÁ, PŘIJDE 
DLOUHÁ SNĚŽNÁ ZIMA
SRPEN KLADE NA STŮL NOVÝ CHLÉB
AŤ SI KDO CHCE CO CHCE ŘÍKÁ, V SRP-
NU JEŠTĚ DO RYBNÍKA

Eva Fučíková, lidové řemeslo

Najdete na adrese https://blatna.
farnost.cz/wp-content/uploads/2023/06/Zpravo-
daj_2023_04.pdf

uvádí oznámení:
26. srpna (sobota) Lnáře - Žehnání reno-
vovaných božích muk
Obřad žehnání opravených božích muk 
u Lnář při silnici do Zahorčic vykoná
ve 14.00 P. Rudolf Hušek. K místu vyjde 
ve 13.40 procesí od kapličky sv. Jana
Nepomuckého u „Přístavu“.
27. srpna (neděle) Kocelovice - Titulární 
slavnost sv. Bartoloměje v 15.00
3. září (neděle) Požehnání k začátku škol-
ního roku
Po mši svaté v Blatné, v Sedlici a v Záboří.
8. září (pátek) Blatná - Výroční slavnost 
Posvěcení kostela v 18.00
9. září (sobota) Škvořetice - Mše svatá 
v kapli Panny Marie Bolestné ve 14.00
17. září (neděle) Blatná - Poprázdninové 
setkání
Setkání farníků ze všech farností s opé-
káním vuřtů a povídání o prožitém letním
čase od 16.30 na farní zahradě. Zvány jsou 
všechny generace.

Dne 9. srpna 2023 odešla 
paní

Jitka Zelenková,
učitelka mnoha blatenských 
dětí, kamarádka a sportovky-
ně. Děti měla ráda a ony měly 

rády ji, svou práci brala jako poslání a jako 
kamarádka byla spolehlivá, obětavá, veselá 
a odpovědná. Její smysl pro humor byl vždy 
pro všechny povzbuzením.
Bude nám všem chybět.                    B. M.



Ročník 34 (44) Blatná 18. srpna 2023 Číslo 13 / strana 3

Zprávy
z radnice

Přátelé z Roggwilu 
(Švýcarsko) v Blatné

Červnový víkend (9. 6. – 11. 6. 2023) se opravdu vydařil. Na ná-
vštěvu přijel spolek „Přátelé Blatné“. Navštívili jsme fi rmy působící 
v Blatné, Leifheit (prohlídka se zajímavým a detailním výkladem) 
a Liqui B, zámecký lihovar a pivovar. Oblíbeným produktem zdejšího 
lihovaru je Baron Hildprandt ze zralých hrušek, který je známý i v Ro-

ggwilu nejen jako klasická lihovina, ale i jako přísada do čokolády. Ma-
jitel pekárny a cukrárny Zulauf míchá tyto 2 ingredience a tím vznikají 
lahodné pralinky. K návštěvě Blatné patří samozřejmě prohlídka zám-

ku. Hosté z Roggwilu se zde setkali 
s paní baronkou Janou Germenis – 
Hildprandt. Pozvání do zámecké ka-
várny a společné posezení bylo milé 
a příjemné. Poslední plánovanou 
akcí byl výlet do Starého Plzence. 
Prohlídkou závodu Bohemia Sekt 
byl zakončen tento vydařený víkend. 
Z Roggwilu přišlo hodně pozitivních 
ohlasů a poděkování za připravený 
program a velkorysou podporu ze 
strany města. 

Evženie Bláhová

Domov pro seniory, tř. T. G. Masaryka 272, 388 01  
Blatná, 
zastoupený statutárním zástupcem Mgr. Hanou Baušovou, 

přijme
VŠEOBECNOU SESTRU

NA ZÁSTUP ZA DLOUHODOBOU NEMOC 
Příjem přihlášek průběžně. Nástup k 01. 09. 2023 
vícesměnný provoz 37,50 hodin (PO-NE 12hodinové směny)
Kvalifikační požadavky: minimálně středoškolské vzdělání 
v oboru všeobecná sestra
Co bychom rádi od Vás?

Máte ukončené SZŠ nebo VOŠ vzdělání – obor Všeobecná 
sestra (Diplomovaná zdravotní sestra) – úředně ověřené, 
dále doklad o očkování proti hepatitidě B

 Jste trestně bezúhonní (výpis z rejstříku trestů ne starší 3 
měsíce)

 Umíte pracovat na PC (základní znalost)
 Znáte ošetřovatelskou práci a vedení ošetřovatelské doku-

mentace
 Máte respektující, empatický a individuální přístup ke kli-

entovi
 Nenecháte se hned odradit první krizovou situací, které 

práce v sociálních službách přináší
 Chcete se vzdělávat a rozvíjet v oblasti zdravotní péče 

v sociálních službách
 Je na Vás opravdu spolehnutí, protože naši klienti jsou 

na naší pomoci závislí
Co Vám můžeme nabídnout?

 Zázemí silné a stabilní příspěvkové organizace
 Práci, která má smysl, a všechny nás baví, s úctou a res-

pektem jak k lidem, kterým tu pomáháme, tak mezi námi 
navzájem

 Zaměstnání na plný pracovní úvazek ve vícesměnném 12ho-
dinovém provozu 37,50 h pevná pracovní doba od 7.00 h 
do 19.00 h (noční směna 19.00 h – 7.00 h)

 Odměňování dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb. v platném 
znění v návaznosti na vnitřní platový předpis; základní plat 
dle platové třídy pro všeobecné sestry PT 10 od 28 340,-
Kč do 41 780,-Kč dle dosažené praxe v oboru, příplatky 
za soboty, neděle, svátky, noční směny. Příplatky za směn-
nost a ošetřovatelství; příspěvek na stravování ve vlastním 
stravovacím zařízení; další benefi ty.

Informace podává Mgr. Markéta Tvrdá, tel. 608 609 015

Výstavy
Jedna z nejkrásnějších výstav na Pražském hradě byla instalována už začátkem 21. století pod názvem 10 století architektury -  od architektury 

románské až po 20. století.
Ten den jsem pracovala na výstavě, kde bylo instalováno oddělení románské architektury a gotiky. Někdy v od-

poledních hodinách přiběhl anglicky mluvící turista a hlasitě se ptal „gótico“? Poslala jsem ho do oddělení gotiky, 
ale za chvilku se vrátil,  a tak jsme ho ještě poslali do oddělení románské architektury, protože jsme mysleli, že se 
možná spletl. Ale odtud vzápětí přišel zpátky a v ruce držel našeho průvodce výstavou, kde pod nádhernou gotickou 
klenbou bylo napsáno: Kostel Nanebevzetí panny Marie v Blatné. Musela jsem ho upozornit, že tento kostel je 
v jižních Čechách, 100 km daleko od Prahy. Také jsem mu řekla, aby se příště při svých zájezdech snažil kromě 
Prahy navštívit také Blatnou, kde kromě kostela je také krásný zámek s parkem a v okolí najde mnoho krásných 
památek, například kostel v Paštikách a krásnou přírodu. Doufám, že turisté nebudou navštěvovat jenom Prahu, ale 
také mnoho dalších památek jižních Čech.        Ida Málková - Foto: wikipedia
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Ekonomické okénko 
s Oskarem:

Zp r á v y
T S  B l a t n á

Celodenní péče po celý rok   Rozmanitý program 

 Kdo jsme? 
Dětská skupina Čtyřlístek je nově otevřená ětská skupina Čtyřlístek jeD

soukromá školka. Náš tým tvoří 

kvalifikované paní učitelky s mnohaletými 
zkušenostmi. 

Co vám můžeme nabídnout? 
 

Domluvte si nezávaznou návštěvu na čísle  

Dále nás najdete na    nebo na webu www.dsctyrlistek.cz 

Předškolní vzdělávání a výchovu 

Pestré celodenní stravování  

Individuální přístup  

Rodinné prostředí  

Zemřelí červen 2023
Troníček Pavel - nar28.4.1944, bydliště Blatná, úmrtí 10.6.2023
Pirný Pavel - nar.17.6.1948, bydliště Bělčice, úmrtí 22.6.2023
Křivanec Antonín - nar.17.5.1959, bydliště Blatná, úmrtí 23.6.2023
Peterka Václav - nar.29.11.1944, bydliště Dolní Nerestce, úmrtí 
26.6.2023

Zemřelí červenec 2023
Josef Křivanec, nar. 31.3.1942, bydl. Blatná, Bezdědovická 791, 
úmrtí 11.7.2023
Marie Krhounová, nar. 24.5.1929, bydl. Čekanice 3, úmrtí 
14.7.2023
Marie Boušová, nar. 21.3.1949, bydl. Blatná, DPS 272, úmrtí 
14.7.2023
Karel Karlík, nar. 19.4.1956, bydl. Záhorčice 15, úmrtí 14.7.2023
Jana Grubičová, nar. 24.6.1952, bydl. Blatná Nad Lomnicí 1255, 
úmrtí 16.7.2023
Jan Říha, nar. 2.10.1946, bydl. Lom 13, úmrtí 22.7.2023
Růžena Kudějová, 8.8.1951, bydl. Březnice Dolní Valy 62, úmrtí 
24.7.2023
Zdeňka Mrázová, nar. 23.1.1939, bydl. Lnáře 219, úmrtí 25.7.2023

Jak si připravit fi nanční plán 
a mít klidný důchod

Léto je tu. Kolegové mají dovolené, města jsou prázdná a zdá se, že 
i auta jezdí pomaleji. Ideální čas se zastavit, využít klidu a zamyslet se 
nad svým dlouhodobým fi nančním plánem. Takovým, kde si načrtneme 
očekávané příjmy a výdaje až do plánovaného důchodu. 

V první řadě je třeba si uvědomit, že není plán, který by vyhovoval 
všem. Vše záleží na našich individuálních potřebách a cílech. A tak, 
i když se budeme držet nějakého obecného plánu, vždy bude potřeba 
ho trochu přizpůsobit.

Dejme tomu, že plánujeme na 30 let. Prvním krokem je zjistit, 
kolik peněz můžeme očekávat, že v průběhu let vyděláme. Zahrneme 
do toho mzdu, příjmy z investic a všechny ostatní příjmy. Musíme také 
vzít v úvahu, že v ideálním případě by měl náš příjem pravidelně růst a  
ideálně o trochu rychleji než infl ace. Řekněme o 1-3 % ročně. Například 
zvýšením mzdy, povýšením, rekvalifi kací, úspěchem v podnikání atd. 

Druhým krokem je výpočet našich výdajů. Nájem, energie, jídlo, 
cestování, zdravotní péče, pojištění, zábava, vzdělání, úspory atd. Počet 
kategorií záleží dle potřeby každého z nás. Opět musíme vzít v úvahu 
infl aci - náklady na vše budou s časem stoupat. Dlouhodobá hodnota 
infl ace se pohybuje okolo 2 % ročně. 

Nezapomeňme se také věnovat našim cílům. Chceme se odstěho-
vat do teplých krajů? Máme v plánu studovat? Chceme mít rodinu? 
Všechny tyto cíle mohou ovlivnit naše fi nanční plánování.

Třetím krokem je výpočet našeho měsíčního a kumulativního 
cash fl ow - rozdíl mezi našimi příjmy a výdaji. Toto číslo by mělo být 
kladné, protože to znamená, že každý měsíc budeme schopni si ušetřit. 
Zároveň hodnota kumulativního cashfl ow by neměla v čase příliš růst. 
Znamenalo by to, že si sice vyděláme více, než utratíme, ale držíme 
hotovost a neinvestujeme. 

Čtvrtým krokem je zahrnout naše úspory a investice. Předpokládej-
me, že si každý měsíc ušetříme nějakou sumu, kterou zainvestujeme. 
Naše portfolio poroste např. o 10 % ročně. Teorie uvádí, že pokud 
z portfolia během důchodu odčerpáme max 4 % z celkové hodnoty 
ročně, o majetek bychom neměli přijít a můžeme si tak v klidu uží-
vat pasivního příjmu. Zajímavý je také propočet procenta pokrytí 
budoucích nákladů z plánovaného pasivního příjmu. Cílem je dostat 
se blízko 100 %. 

Plánování peněz může být zábava, pokud to vidíme jako hru, kde 
jde o to, jak si co nejlépe uspořádat svůj život. Takže si vytáhněme 
počítač nebo papír a začněme plánovat. Naše budoucí já a potomci 
nám budou vděční.

V půlce srpna 2002 
zasáhla Blatensko 

povodeň historických 
rozměrů. Spolu 

s dnešními Blatenskými 
listy najdete na webu 
36 stránkový sborník, 
který vyšel půl roku 

po povodni.
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Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

zákon schválnosti je ne-
úprosný – právě v době, kdy 

jsem pod dojmem vlny veder začal psát úvahu 
o globálním oteplování a změně klimatu, se 
do Čech dostavilo velmi citelné ochlazení. 
Ostatně mám pocit, že podobné vrtochy 
počasí, jakoby zpochybňující 
tezi o oteplování, se objevují 
poměrně často, třeba když se 
odehrává nějaká významná 
klimatická konference. Bohužel 
to ale nic nemění na skutečnosti, 
že spojitost mezi změnou klima-
tu a extrémními výkyvy počasí 
jsou stále patrnější. Média nás 
o nich informují prakticky 
každý den.

Dočasné srpnové ochlazení 
jen rozšířilo výčet pohrom o mo-
hutné deště a záplavy, třeba ve Slovinsku či 
Norsku. A ve stejné době na řadě míst světa 
kombinace veder, sucha a větru dále podpo-
rovala vznik obrovských požárů, nejnověji 
na havajském ostrově Maui. Klimatologové 
hlásí, že letošní červen i červenec byly v glo-
bálním měřítku historicky vůbec nejteplejší, 

na severní polokouli padaly absolutní teplotní 
rekordy jako na běžícím pásu, a stamiliony lidí 
se ocitaly v podmínkách, prakticky nezpůso-
bilých k životu. V Phoenixu, hlavním městě 
Arizony, stoupaly teploty po dvacet dní nad 
vražedných 43°C. Mimořádně se prohřívají 
také oceány a možnost změny oceánského 
proudění (například oslabení Golfského 
proudu) se všemi hrozivými důsledky je 
docela reálná.

Změna klimatu je nyní tak zřejmá, že 
řady jejích popíračů výrazně prořídly a za ex-
trémistu lze dnes považovat spíše Václava 
Klause (i když i on již ubral na razanci), než 
aktivisty v čele s Gretou Thunberg, bojující 
proti oteplování planety. Nyní jsou na jedné 
straně spíše ti, kteří považují za dostatečné se 
přizpůsobit (adaptovat) a někdy se snad i těší, 
až jim na zahrádce porostou banány; druhá 

strana pak hlásá nutnost proti příčinám kli-
matické změny razantně zasahovat, zejména 
omezováním emisí skleníkových plynů.

Zdá se, že v Česku je stále hodně těch 
prvních a jejich postoje nepůsobí na první 
pohled nikterak nesympaticky: často napří-
klad podporují obnovitelné zdroje energie, 
vysazování stromů, lepší hospodaření s vodou 

a třeba i zavedení odpolední siesty. Význam 
adaptačních opatření nelze rozhodně podce-
ňovat – už proto, že problém změny 
klimatu hned tak nevyřešíme. Háček 
je v tom, že někde (třeba v Česku) 
to jde snáz, vlny veder se dají přežít 
a nemusíme stavět hráze proti zveda-

jící se hladině oceánu. Jinde 
(jih Evropy, jih USA, obrov-
ské oblasti Asie a Afriky) to 
zdaleka tak jednoduché není. 
Zkuste se adaptovat na peklo! 
Je možné, že milióny lidí před 
takovými podmínkami začnou 
prchat.

Navíc bohužel platí, že 
podporou adaptace je často 
zároveň myšleno, že s bojem za od-
stranění příčin změn klimatu se to 
nemusí přehánět. Na této bázi se rodí 

odpor proti opatřením, přijímaným Ev-
ropskou unií („Zelená dohoda pro Evropu“) 
a argumentuje se také 
tím, že velká část 
světa stejně nic ne-
dělá, „tak proč tedy 
my?“ Dalším důvo-
dem k pasivitě může 
být dlouhodobá setr-
vačnost klimatických 
změn, jejichž řešení 
daleko přesahuje 
běžné politické ho-
rizonty. A konečně, 
co se týče každého 
z nás, je rozšířený 
názor, že jedinec 
proti globální změně 
klimatu nic nezmůže, 
i kdyby se rozkrájel. 

Tyto argumenty jsou do značné míry 
liché. Už dávno nejde jen o poněkud vágní 
„odpovědnost za budoucnost“. Svět nezahálí 
a ve jménu ochrany klimatu již byla spuště-
na obrovská transformace prakticky všech 
odvětví lidské činnosti. Tato transformace 
je nezvratným trendem a jde o to, kdo tento 
trend rychleji a lépe zachytí. Například Čína 
(často v souvislosti se změnou klimatu očer-
ňovaná) jde změně klimatu vstříc mílovými 
kroky a obnovitelné zdroje jsou nejrychleji 
rostoucím segmentem její energetiky, stejně 
jako elektromobilita v dopravě. Někdy to 
až vypadá, že Evropě (a zejména té střední) 
docela ujíždí vlak. 

A co může dělat jednotlivec? Můžeme 
trochu změnit styl života, snížit „uhlíkovou 
stopu“, omezit spotřebu, jezdit méně autem… 
a jakkoli to v celkové bilanci má jen nepatrný 
vliv, jde o důležitou změnu postoje. Stejně 
tak dobré je nechytračit a nehledat „mouchy“ 
na každém pokusu o řešení problému, jako 
je třeba zavádění elektromobility. Svět se 
opravdu dost rychle mění. A pokud se i tak 
cítíte bezmocní, alespoň podporujte takové 

politiky, kteří se nevzpírají trendům a vnímají 
nové výzvy jako příležitosti. Nenechte se 
uchlácholit těmi, kteří problémy bagatelizují 
a hlásají, že vše může běžet jako dosud.

Jan Kára

Ústup ledovců je dikladem a symbolem změny klimatu

Takový obrázek budeme vídat asi stále čatěji, a nejen ve Španělsku

Apokalypsa na havajském ostrově Maui

Rád bych věděl, jak se na tohle mám adaptovat.....
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SVAZ TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH V ČR z.s.
Místní organizace Blatná

Zájezd STP Blatná do Písku, 
Tálína a Protivína

Dne 7. června jsme jeli autobusem na poznávací zájezd. Nejprve 
jsme navštívili Zemský hřebčinec v Písku. Zemský hřebčinec Písek 
je státním podnikem. Zabývá se chovem koní. Areál hřebčince má 
od 1. července 2010 status Národní kulturní památky České republiky.

První plemenní hřebci sem byli umístěni v roce 1902 a od té doby 
se datuje historie chovu koní v Písku. Písecký hřebčinec je jedním ze 
tří posledních státních podniků, které chovají koně. 

Nacházejí se zde vzdušné, prostorné a světlé stáje, ve kterých jsou 
ustájeni teplokrevní nebo chladnokrevní hřebci a klisny. Hříbata jsou 
umístěna v nedalekém Novém Dvoře. Měli jsme i štěstí a viděli koně 
cvičené pro policii. Přestože prohlídka stájí a cvičiště, doprovázená 
poutavým výkladem průvodkyně, trvala hodinu a půl, byla krátká. 

Následně jsme pokračovali do Albrechtic nad Vltavou, kde jsme 
si prohlédli hřbitov s ozdobnými kapličkovými náhrobky.

Nevšední byla zastávka v Tálíně u pana Rudolfa Slaby, který je 
velkým sběratelem kaktusů a zasvětil jim svůj život. Obdivovali jsme 
jeho velkou sbírku, která čítá přes dvacettisíc kaktusů, sukulentů 
a bonsají a řadí se k největším v Evropě. Cestuje za nimi do Chile, 
Bolívie, Peru nebo Argentiny.

O svých „miláčcích“ napsal již šest knih.Vyprávění o expedicích 
za kaktusovými úlovky jsme poslouchali se zatajeným dechem. Mož-
nost koupit si jeho výpěstky byla bonusem navíc.Většina z nás tuto 
možnost využila.

V Protivíně jsme poobědvali v pivovarské restauraci Belveder 
a vypravili se navštívit Království času se sbírkou hodin, budíků 
a hodinek. Jedna místnost je věnována pouze výrobkům značky Prim. 
Spousta z nás si vzpomněla na svoje dětská léta, kdy nás ráno budíky 
Prim tahaly z postele. Součástí muzea je kavárna, kde jsme si mohli 
dát kávu a zákusek.

A protože nám zbyl čas, navštívili jsme velké protivínské zahrad-
nictví MELO. Obdivovali jsme široký sortiment květin, keřů a různých 
stromků. Byla možnost si květiny koupit podle vlastního výběru.

Tůmová Marie, Pancová Alena 

JAK jsme si užili sportovní den 
Domluvit si termín a doufat v pěkné počasí bylo 

důležité k uspořádání dalšího ročníku oblíbené atletické 
všestrannosti pro 1. stupeň naší školy. Zúčastnilo se 

přibližně 115 závodníků, včetně našich nejmladších, kteří jsou žáky 
přípravného ročníku. Postupně plnili 4 disciplíny: hod kriketovým 
míčkem, skok do dálky, běh 50 m a běh 300 m.  

Při vyhlašování výsledků si kromě medailí za nejlepší výkony, 
které nám zaplatila Rada rodičů, odnesli všichni závodníci hodnotné 
odměny v podobě dárků a poukázek, na které přispěli rodiče a fi rmy. 
Na úplný závěr nechyběla ani tradiční „bublinková show“, kterou 
vytvořili závodníci pomocí bublifuků.

Naši nejúspěšnější:
1. třídy + přípravná třída 1. Blovská Anežka

2. Jindrová Tereza
3. Lojíková Marcela

1. Havlena Zbyněk
2. Šrámek Karel
3. Flögel Denis

2. třídy 1. Vodičková Anna
2. Černá Helena
3. Bartůňková Maria

1. Matoušek Tobiáš
2. Koubek Jan
3. Uldrich David

3. třídy 1. Petrášková Nikola
2. Melicharová Lucie
3. Kolářová Tereza

1. Princ Tomáš
2. Pojer Samuel
3. Stichenwirth Jakub

4. třídy 1. Lojíková Štěpánka
2. Postřehovská Tereza
3. Lebrová Tereza

1. Pavlík Petr
2. Kratochvíl Adam
3. Vylita Martin

5. třídy 1. Kateřina Šrámková
2. Natálie Hlávková   
3. Sandra Zdvořáčková

1. Kačena Lukáš
2. Navrátil Adam
3. Aichinger Adam

Bez odměn nezůstaly ani děti, které nezávodily. Žáci 9. A pod ve-
dením p. uč. Jirouškové pro ně připravili zábavné soutěže, ze kterých 
si odnesli všichni různé dárky a pamlsky. Za to jim patří velké poděko-
vání. To si zaslouží i žáci 9. B a 9. C s p. uč. Polívkovou a Jestřábovou, 
kteří pomáhali s organizací závodů.

Velké poděkování patří také p. ředitelce Janě Krapsové, učitel-
kám, asistentkám, vychovatelkám i bývalé zaměstnankyni p. Fajové 
a p. Kulhové, a samozřejmě děkujeme také Michalu Bláhovi, který 
nám zajistil skvělé zázemí.

Na závěr bych chtěla zdůraznit, že jsme se opět přesvědčili o tom, 
že máme nejen skvělé žáky, ale také super rodiče, kteří pomohli spon-



Ročník 34 (44) Blatná 18. srpna 2023 Číslo 13 / strana 7

zorskými dary, fi nančními i věcnými, a také pomohli při organizaci.  
Jménem všech děkuji p. Křemenové a p. Hájkové, které zajistily většinu 
sponzorských darů pro radost dětí.

Sponzoři: KULTURNÍ PLANTÁŽ BLATNÁ, ZÁMEK BLAT-
NÁ, KOSMETICKÝ SALON VIOLETTE, NAŠE KOLO, CLIPPY 
MARTINA KORTUSOVÁ, JIŘÍ KOLÁŘ, PFEIFERCHANOVICE, 
SIKO ČIMELICE, CAFFE GRANDE, JÍDELNA U MLSOUNA, 
DURA BLATNÁ, ZELENINA JIŘÍ ŠOUREK, RESTAURACE BE-

RÁNEK, DROGERIE BLOVSKÝ, TETA DROGERIE, ELEKTRO 
NĚMCOVÁ, KVĚTINKA ŠOURKOVÁ, MARCELA HÁJKOVÁ, 
ZMRZLINA LUNAMIL MARTIN FINĚK, GENERALI, FITNESS 
ONE, LEGO HRAČKY PAPÍRNICTVÍ P. ŠORNOVÁ, NEJ TV 
BLATNÁ, LASER ARÉNA, LEIFHEIT.

Těšíme se na další krásné akce, které určitě vždy dětem zpestří 
školní dny. 

Tvrdá Iva, učitelka 1. stupně, patronka závodů 

JAK se děti proměnily
Dne 23. 6. 2023 jsme připravily pro naše předško-

láčky, prvňáčky a žáky 2. A překvapení. Přišla mezi nás 
obličejová malířka p. Jana Křemenová. Děti se proměnily 

v pohádkové hrdiny, zvířátka a víly. Paní Křemenové mnohokrát 
děkujeme.

Fialová Jana, Motyková Lenka, Srbová Marcela, Tvrdá Iva 
třídní učitelky tříd

 
Československá obec legionářská

a obec Čečelovice
pořádají

Pietní vzpomínku 
u příležitosti 

130. výročí narození 
místního rodáka 

Václava Vrby
 V sobotu 2. 9. 2023

Od 15:00 pietní akt u pamětní desky
Václava Vrby před budovou obecního
úřadu a u pomníku obětem 1. světové války

Výstava "Obrana hranic Československa
1918-1919" v budově obecního úřadu

Host: emeritní senátor Ing. Josef Kalbáč
Hudební doprovod: pěvecký sbor Velkobor
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Využíváme toho, že máme senátora z našeho okresu a položili 
jsme mu několik otázek
Pane senátore, doufáme, že jste stále zdráv 
a dobré mysli a že jste strávil i příjemnou 
dovolenou?

Zatím jsem pořád zvyklý na svůj režim 
krátkých dovolených – řekněme středa-pátek, 
kdy začátkem týdne jsem v regionu resp. 
v nemocnici a pak se podaří někam vyrazit. 
Šumava, motorky v Dolomitech, kolo, kou-
pačka, vnoučata, tenis……
Jak se Vám daří skloubit práci senátora 
s náročnou prací ředitele nemocnice?

Mám štěstí na prima spolupracovníky, 
jak ve vedení akciové společnosti Nemocnice 
Strakonice, tak na všech primariátech.Za těch 
více jak dvacet let „ředitelování“ na sebe jsme 
zvyklí a fungujeme. No, a víkendy, zvláště 
v sezoně, jsou pak už zase dobou akcí v se-
nátním obvodu, který se rozkládá od Mirotic 
po Strážný a Kvildu a od Písku a Protivína 
ke hranicím kraje Plzeňského. A takhle fun-
guje cca 70% senátorů, což jsem měl možnost 
za ty tři roky poznat ve Valdštejnu – cca právě 
tolik kolegyň a kolegů není úplnými politic-
kými profíky, ale pracují jako zaměstnanci, 
ředitelé (i několika nemocnic), a hodně jich 
starostuje. 

Právě do Senátu, resp. jakožto místopřed-
seda zdravotního výboru, přenáším regionální 
témata, s mnoha starosty jsem byl za různými 
ministry kvůli jejich problémům.

Ve špitále mám rád svá nedělní rána, 
kdy lze v klidu udělat přípravu na další 
týden a docela je klid…. 😊.
Všimli jsme si, že se zajímáte o události v na-
šem regionu. Co Vás ještě zaujalo kromě růží 
v Blatné a výročí školy v Bělčicích?

Jsem celoživotním zaměřením sportovec, 
rád jezdím po nejrůznějších utkáních, turna-

jích, závodech, divadelních představeních, 
nyní o víkendu např. 100 let Sokola Bavorov. 
Hodně si vážím hasičů, jejich akcí jsem ab-
solvoval letos přes dvacet, jak soutěží (např. 
nedávno 20.ročník noční soutěže v požárním 
útoku v Česticích či znovuotevření hasičské-
ho muzea ve Stachách), tak schůzí a výročí 
založení jednotlivých SDH. Prostě, hasič je 
člověk, který žije dvakrát, jednou pro sebe 
a jednou pro druhé. 
Chystá se něco nového v nemocnici ve Stra-
konicích?

Ta nemocnice poskytuje jednak svoji 
základní péči pro náš region, který ale ne-
kopíruje hranice okresu. Přeshraničními 
kapacitami jsou mj. Plicní oddělení, Centrum 
péče o zrak, Centrum léčby kýly na chirurgii, 
Gastroenterologické centrum – které nově 
získalo ministerský statut „Centra digestivní 
endoskopie“. To jsou nadregionální kapacity, 
tzv. „centrovou péči“, což je možnost léčit 
speciální nemoci drahými přístroji a léčivy, 
poskytujeme i na neurologickém oddělení 
a právě v Centru péče o zrak. Speciální pozici 
má oddělení dětské s porodnicí, které se pyšní 
titulem Baby friendly hospital. Nicméně, 
za vším je třeba vidět naše spolupracovníky, 
invenci spolupracovníků lékařů, nelékařských 
specialistů i obslužných profesí. Přístrojové 
vybavení máme, troufám si říci, na špičkové 
úrovni, prostory pro pacienty rovněž a nyní 
chystáme novou prádelnu a fotovoltaiku, která 
pomůže s energetickým hospodařením.
Jakou nejradostnější a jakou nejhorší chvíli 
jste zatím zažil v senátu?

Co se týče té vnitřní radosti – zřejmě inau-
guraci na Hradě a pak první návštěvu prezi-
denta ve Valdštejnském paláci po osmi letech, 

čtyřech měsících a jednom dni; myslím tím 
nástup prezidenta Petra Pavla. Mimochodem, 
od jara byl v Senátu ještě dvakrát. Podobně 
návštěva a ocenění Martiny Navrátilové. 
Nejhorší – možná trochu jednak profesně, 
když jsme ještě s jedním kolegou resuscitovali 
senátorskou kolegyni ale pracovně zřejmě 
paradoxně v nedávných dnech, kdy se objevují 
fakta kolem kandidátů do Ústavního soudu, 
především stran doktora Fremra.

Zdravím,
TF.

MUDr. Bc. Tomáš Fiala, MBA
senátor – obvod č. 12
místopředseda Výboru pro zdravotnictví

Senát Parlamentu ČR
Valdštejnské nám. 17/4
118 01 Praha 1
Tel.: +420 602 112 418
www.senat.cz

Loučení s létem. Ale i loučení může být 
veselé a příjemné !

Blatenskou poutí už končí čas prázdnin a letních dovolených, Než ale nastanou všechny 
každodenní povinnosti, zkusme si ještě dopřát trochu rozptýlení a radosti. Třeba v Kaplance při 
skleničce vína. 

K létu neodmyslitelně patří svěží Prosecco. Každý víkend máte příležitost si před Kaplankou 
prodloužit letní atmosféru a vzpomenout na skvělou dovolenou. Čeká tu na vás užasné, točené 
Prosecco !

O pouti se s vámi podělím o několik „pokladů“ ze soukromého archivu. To už jindy a jinde 
neochutnáte! 

A pak do konce srpna můžete zkusit skvělá BIO vína ! Když vám zachutnají, můžete naku-
povat s 10% slevou.

Od září začíná BURČÁKOVÉ období. Vždycky v úterý odpoledne, až do vyprodání. Tradičně 
z osvědčeného vinařství z Dolních Bojanovic. Poprvé už 5.9.

V listopadu už bude po burčáku a na nás čekají mladá vína. Jaká budou letos? Sv. Martin přijede 
jako vždy 11. listopadu. Letos to bude v sobotu, bude čas všechna svatomartinská vína ochutnat !

Hned další týden, od čtvrtka 16.11., nás čeká božolé. Takže příležitost srovnat, jak se ta mladá 
vína letos podařila na Moravě, a jak ve Francii.

Třeba si něktrou z těchto příležitostí vyberete. V Kaplance budete vítáni !

21. srpen 1968
21. srpna1968 vtrhla na naše území 
vojska Varšavské smlouvy pod vele-
ním Sovětského svazu. Vzpomeňme, 
že tato agrese stála kromě mnoha 
dalších i životy dvou mladých lidí 
původem z Blatné - Eva Livečková 
(rozená Vylitová) zahynula v Liberci, 
Ivan Laita před budovou Českého 
rozhlasu v Praze.
Sovětská vojska u nás zůstala bez 
dvou měsíců 23 let. Odsun vojsk 
z našeho území se podařil až v červnu 
1991.
Jak dlouho to bude trvat na Ukra-
jině?                                           Z.M.
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Škola plná šerifů. Děti ze ZŠ Holečkovy v Blatné navíc prošly 
kurzem pro správné zálesáky

Pedagogičtí pracovníci a vychovatelé 
na Základní škole Holečkova v Blatné mají 
potřebnou dávku citu a porozumění pro to, jak 
zaujmout své svěřence. A to nejen v lavicích. 
Velmi příhodně aplikují starou moudrost „Kdo 
si hraje, nezlobí!“ Westernové dopoledne, 
které před koncem školního roku přichystali, 
muselo oslovit a strhnout každého jedince. 
A ono je také oslovilo a strhlo.

Jako obyčejně vzešel prvotní impuls 
od vychovatelky Aničky Pekárkové- předob-
ré duše tohoto vzdělávacího zařízení. „Ano, 
ona tomu celému dopoledni v končinách 
Divokého západu dala příběh a vymyslela 

veškeré soutěže v duchu této tématiky,“ po-
tvrzuje paní ředitelka ZŠ Holečkovy Radka 
Kocúrová, která je všem takovým aktivitám 
vždy nakloněna. A nejen to- plně se do nich 
zapojuje a vžívá. Náročné přípravy celé 
sportovně- zábavné akce v areálu školy prý 
probíhaly plných čtrnáct dní: „Třikrát jsme se 
všichni sešli, abychom dali hlavy dohromady 
a neopomněli žádnou drobnost. Westernové 
dopoledne muselo být zcela autentické, takže 
jsme doslova „vzali útokem“ Second handy 
a hračkářství za účelem pořízení kostýmů 
i zbrojního arzenálu. Mimoto každý z nás 
ještě čerpal z domácích zdrojů. Hodně velkou 
pomoc nám přinesla práce ve školní družině 
i speciální třídě, kde vznikla řada rekvizit. 
Na přípravách se prostě podíleli úplně všichni 
dospělí. Nebyla to žádná legrace, ale moc jsme 
se těšili, jak si to s dětmi užijeme. Podřídili 
jsme našemu projektu všechno, plně jsme se 
tomu oddali. Do posledních okamžiků jsme 
akci přísně před dětmi tajili, abychom je hez-
ky a se vší parádou překvapili. A to se určitě 
podařilo!“, soudí paní ředitelka, která se ujala 
logicky role šerifa.

Na osazenstvo školních lavic čekaly 
disciplíny a úkoly vskutku nápadité a ne-
vídané. Celé westernové dopoledne bylo 
vlastně takovým kurzem pro správné zálesá-
ky. Na jednotlivých stanovištích vrhali kluci 
i děvčata lasem, házeli tenisákem na konzervy 
s „kovbojskou stravou“, absolvovali koňské 
závody, jako ti nejdrsnější z drsných se 

pouštěli do závodů v ruční páce, v improvi-
zovaném baru pili „abstinenčně“ upravenou 

whisky pro pravé pistolníky a skvěle si vedli 
i v desítkách dalších úkolů z dob Divokého 
západu. Organizátoři neopomenuli skutečně 
nic- v „šerifovně“ byla zřízena dokonce 
vězeňská cela, kde skončil nejeden hříšník 
z dětského kolektivu. Ale nejen ti. Za mříže 
putoval  nakonec i nepoctivý šerif, který obíral 
zlatokopy z nedalekého 
rýžoviště zlatého prachu 
a nuggetů o jejich kořist.

Všichni kluci a děv-
čata prošly westernovým 
dopolednem na výbornou. 
A právem je v čase oběda 
ozdobily nefalšované še-
rifské hvězdy, které jim 
připnula osobně ředitelka 
Radka Kocúrová. A tak se 
stala ZŠ Holečkova školou 
plnou šerifů a tím pádem 
také tou nejbezpečnější 
školou nejen v Blatné, 
nejen na okrese a v kraji, 

ale v celé České republice.Zákon tady platí 
mnohonásobně přísněji než platíval na oprav-
dovém Divokém západě a než platí na součas-
ném Divokém východě.

Jaké by to bylo westernové dopoledne, 
kdyby na jeho konci chyběl táborák s tradič-
ním opékáním buřtů. K dobré chuti ratolestem 
vyhrávala country kapela „Tamty“ čili iluze 
byla dokonalá.

Děti byly dokonale šťastné a toho odpo-
ledne mířily domů plny nevšedních dojmů. 
Pedagogický a vychovatelský sbor ZŠ Holeč-
kova Blatná opět posunul laťku o hodně výš. 
Jeho členky a jeden mužský člen opětovně 
prokázali, že pečují o děti přesně v souladu 
s pravidlem velkého učitele národů: „Škola 
hrou“. J. A. Komenský by z nich měl radost 
a požehnal by jim!

 Vladimír Šavrda

Věci z koule
Během oprav bylo z koule severní věže 

Zámku Lnáře vyňato pouzdro s listinami 
z let 1902, 1959 a 1974 a dobový materiál. 
Historickým souvislostem dat v uložených 
dokumentech se bude věnovat osoba nej-
kompetentnější, pan Vladimír Červenka 
a jeho článek najdete v Sobáčku. Stránku 
ručně psaného dokumentu z roku 1902 
vidíte na přiloženém snímku. Z dokumentu 
vloženého v roce 1959 čiší tehdejší všudy-
přítomná komunistická propaganda a vedle 
dvou stránek konkrétních místních údajů je 
celá jedna stránka věnována studené válce. 
Datum vložení listin roku 1974 souvisí 
s opravami po převzetí zámku Generální 
prokuraturou v roce 1972. Rozsáhlé opravy  
prováděl Okresní stavební podnik ve Strako-
nicích, provozovna Blatná a patrně to způ-
sobilo zastavení tehdy probíhajících oprav 
blatenského zámku. Nepoužívané stavební 
lešení tak stálo na zámeckém nádvoří až 
do restituce po r. 1990.                                      ZM
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NÁVŠTĚVNÍCI
V Blatné míváme v létě o prázdninách vždycky hodně navštěvníků. 

Některé z nich bychom chtěli v tomto příspěvku zmínit. Uvedeme je 
v časové posloupnosti, jak jsme se s nimi potkali.

Tradičně se do Blatné přijel podívat pan Zdeněk David, který 
se v Blatné narodil už před 92 lety. Od roku 1947 žije ve Spojených 
státech. Je to historik, vysokoškolský pedagog (přednášel i na prestižní 
univerzitě v Pricetonu), vědecký pracovník a knihovník Woodrow 
Wilson International Center for Scholars ve Washingtonu. Věnuje se 
převážně otázkám ultrakvisttické církve. Česky mu vyšla kniha „Na-
lezení střední cesty – Liberální výzva ultrakvistů Římu a Lutherovi“. 
Jeho zatím poslední anglickou knihou je „Tomáš G.Masaryk učenec 
a státník – Filosofi cké základy jeho politických názorů“. Letos navštívil 
Blatnou spolu se svými třemi potomky. Z Blatné  pak jeli do Karlových 
Varů po stopách svých příbuzných. Matka Zdenka Davida byla rozená 
Břicháčková, a to je vlastně vazba i na rodinu Böhmů.

Na stejném místě překvapil hosty o dva dny později vzácný 
návštěvník – na motocyklu do Blatné přijel prezident republiky, 
Petr Pavel. Na fotografi i ho vidíte s obsluhou Pizzerie. Ochotně vy-
hověl žádostem dalších návštěvníků Pizzerie o společnou fotografi i.

Fotky ze setkání s prezidentem Petrem Pavlem poslali i další 
spoluobčané.

Za svými četnými přáteli a na Výstavu blatenských růží přijel pan 
Chris O,Connor. Chris byl starostou Calderdale, družební oblasti 
okresu Strakonice. Ve svých 82 letech navzdory zdravotním potížím 
přijel po vlastní ose a i samotný jeho automobil stojí za shlédnutí.

Chris dnes žije v Royal Hospital Chelsea v Londýně. Královský 
Hospital Chelsea je domovem důchodců a pečovatelským domem pro 
asi 300 veteránů britské armády. V loňském roce vezl Chris třikrát 
na Ukrajinu zdravotnické vozidlo a materiál, dvakrát do Lvova, jednou 
dokonce až do Kyjeva. Během svého pobytu se v Blatné setkal (v pat-
řičné uniformě) se studenty Střední odborné školy Blatná a na oslavách 
200 let založení školy v Bělčicích si s žáky i pedagogy měl co říci.

S rodinou Zdenka Davida v blatenské Pizzerii
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Chrise během 
j e h o  p o b y t u 
přijal i starosta 
města, pan Ro-
bert Flandera.

Na blatenském 
zámku se setkal 
s  pani  Janou 
Germenisovou.

Osobnosti, které navštívily letošní 3. ročník výstavy růží v Blatné - 
jejich seznam nám poslala Denisa Neubarthová:

RNDr. Jiří Žlebčík - Výzkumný ústav Silva Taroucy pro krajinu 
a okrasné zahradnictví v Průhonicích u Prahy - hlavní poradce pro 
blatenské růžové stezky
Jiří Malaska - vedoucí botanické zahrady a rozária Flora Olomouc
ing.Eva Fuglíčková -  ředitelka olomouckého výstaviště Flora Olo-
mouc
Dana Biskup - místopředsedkyně Projekt EURUREGIO Bayern - 
Česko - Rakousko,
ing. Jiří Šindelář - ředitel Bečovské botanické zahrady
Spolek přátel růží Dolního Bavorska
Spolek přátel růží zámek Fürsteneck s jeho předsedou 
Josefem Kernem (z Německa přijel na výstavu celý 
autobus a o návštěvě Výstavy růží v Blatné poslali 
na stránky PNP.de článek– QR kód Vám ho otevře) 

Přebíráme z článku přátel růží zámek Fürsteneck fotografi i, kde jako 
symbol přátelství starosta města Blatné, Robert Flandera s Josefem 
Kernem spolu vysadili 3 růže.

Na Výstavu (Slavnost) růží a i na oslavu 200. výročí založení školy 
v Bělčicích přijel významný host,  pan senátor Tomáš Fiala. Položili 
jsme mu přitom mu několik otázek a jeho odpovědi najdete na stránce 8.

V červenci nás potěšila návštěva fotografa Josefa Koudelky, člena 
proslulé agentury Magnum Photos. Je pokládán za nejúspěšnějšího 
českého fotografa a jeho práce jsou zastoupeny ve všech světových 
galeriích. Koudelka je v příbuzenském vztahu s rodinou Berndorff o-
vých a do Blatné přijel na svatbu Judity Berndorff  v doprovodu dcery 
Lucie Harley Koudelka, která jako malá trávila v Blatné prázdniny. 
Během srpna 1968 pořídil tehdy třicetiletý fotograf jedinečnou sérii fo-

tografi í zachycujících 
invazi vojsk Varšav-
ské smlouvy do Čes-
koslovenska, kterou 
se později podařilo 
tajně vyvézt ze země. 
Jeho fotografie byly 
zveřejněny k prvnímu 
výročí invaze roku 
1969 v mnoha mezi-
národních časopisech, 
aniž bylo uvedeno au-
torovo jméno.

Josef Koudelka v ka-
várně  Železářs tv í 
u Šulců.
Foto K. Berndorff ová.
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Akce 
18. 8. 20 h

Areál pod sokolovnou

19. 8. 18 h

Hospoda U Datla
Koncert kapel Bossanoha, Dog on the 
Catwalk, Jakofakt?, M. U. F.

 

20. 8. 16. 29 h

Hospoda U Datla

25. 8. 20. 30 h

23. 8. 19 h

25. 8. 20 h

30. 8. 19 h

1. 9. 20 h

26. 8. 10 h 

2. 9. 10 h 

 

 

 

 

 

 

 
v Infocentru Blatná

 

 

Kulturní
kalendář
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22. 9. 19 h

Blatná

 

 



Číslo 13 / strana 14 Blatná 18. srpna 2023 Ročník 34 (44)

Pěstujeme 
kulturu

Kulturní Plantáž Blatná

kulturniplantazblatna

www.plantaz-blatna.cz
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Kuželkářské zpravodajství
Tento týden slavíme v Blatné pouť, a to každoročně znamená, že, 

ač se nám (především dětem) to nemusí líbit, nezadržitelně se blíží 
konec prázdnin, a i celého léta. Děti opět začnou chodit do školy a pro 
sportovce odstartuje nová sezóna. To se samozřejmě týká i blatenských 
kuželkářů. Mistrovské zápasy se sice začnou hrát přibližně v polovině 
září, do té doby ale nabízí oddíl možnost zpestřit si poslední prázdnino-
vé a první školní dny oblíbenými turnaji. Toto úterý odstartoval turnaj 
dvojic na 2x120 hodů, který potrvá do soboty 26. srpna. V termínu od 1. 
do 7. září je pak na programu turnaj čtyřčlenných týmů na 4x60 hodů. 
Dveře na turnaje jsou otevřeny všem, jak starým známým, tak i úplným 
nováčkům. Odkazy na přihlášení naleznete na webových stránkách 
oddílu www.kuzelky-blatna.webnode.cz, kde jsou k dispozici i veškeré 
podrobnosti. Neváhejte příliš dlouho, termíny se rychle plní.

Těšíme se na Vaši účast. V následujícím vydáním BL přineseme 
výsledky Blatenské 120 a také první náhled do nové sezóny.

Za Kuželky TJ Blatná 
Lukáš Drnek

Tour de Battaglia v Záboří s rekordní 
účastí

V sobotu 12. srpna 2023 odstartoval v Záboří již 8. ročník Tour 
de Battaglia. Více než dvě stovky cyklistů, včetně řady pamětníků 
společných jízd s Christiánem Battagliou, několik hodin brázdily 
na dvou trasách (30 a 60 km) kvalitní silničky mezi Blatnou, Strako-

nicemi a Horažďovicemi a v krásném po-
časí si vychutnávaly nejen úžasné výhledy 
na šumavské hřebeny, ale také občerstvení 
v Čečelovicích, Kadově, Chanovicích či 
Babíně. Spokojenost byla všeobecná a tak 
se můžeme těšit na hojnou účast i v roce 
2024. Díky Nadaci Jihočeské cyklostezky 
- a zejména obci Záboří za skvělou akci!

Jan Kára
Foto: Alexej Taukachou.

port
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Blatenští modeláři se na Mistrovství světa v Holandsku rvali 
jako draci a obstáli se ctí

Letečtí modeláři z Blatné si dlouhodobě 
drží  dobré jméno jak v tuzemském, tak zahra-
ničním vzdušném prostoru. V nastoupeném 
trendu pokračovali také letos v holandském 
městě Drachten, kde se konalo nové Mist-
rovství světa (po osmi letech na evropském 
kontinentu). Česká výprava zde letos ukázala 
své umění coby nejpočetnější v historii.

Dva dny prostého turismu a aklimatizace
Čeští letečtí modeláři na místo závodu 

dorazili preventivně o dva dny dříve - 27. čer-
vence. Ofi ciálně ale bylo letiště zpřístupněno 
stejně až v sobotu 29.července. Reprezentace 
si rozdělila „sféry vlivu“ - část české výpravy 
se nastěhovala do svých hotelových 
pokojů a aklimatizovala, část vyra-
zila na prohlídku obchodů a uliček 
Amsterdamu. Dohoda zněla, že se 
všichni potkají před letištěm v pátek 
odpoledne a budou doufat, že je pustí 
do areálu už v této době. 

Doufat mohli - a doufali - nic-
méně realita byla jiná. Čili nastal 
opět čas pro turismus po nádherách 
Holandska. Večer se výprava shro-
máždila u nákupního centra, zásobila 
se proviantem a chvíli zakempovala 
na přilehlém parkovišti. Stejný ná-
pad se ovšem vylíhl i v hlavách ostat-
ních závodníků a jejich doprovodů. 
České výpravě se podařilo zakotvit 
na skvělé pozici vedle centrálního 
stanu, kde se počítalo i s umístěním depa. 
Následně postavila svou „leteckou vesničku“ 
a ihned potom se horečně jala vybalovat své 
letecké modely pro sobotní tréninkové lety.

Přísnost s velkým „P“
V Holandsku existují velmi přísná kritéria 

na klidový režim v určitém čase. Pro závod-
níky to znamenalo možnost prvního startu 
modelu v 9.00 hodin a skončení provozu 
bezpodmínečně do 18.00 hodin. 

Zásluhou soustředění české reprezentace 
v Milovicích přijela tato s připravenou techni-
kou a mohla se plně a hned věnovat samotným 
tréninkům. Na dvou rozdělených závodních 
tratích pro spalováky (F3D) a elektroletce ( 
F5D) probíhaly tréninky za opravdu vzorné 
organizace. „Český tým to měl trochu složi-
tější, protože zůstal v kempovém městečku. 
Na druhé straně o to příjemnější, že veškerý 
materiál pro práci měli závodníci po ruce 
a nemuseli se každé ráno a večer stěhovat 
s veškerou technikou,“ prohlásil ze svého 
stanoviště blatenský borec Roman Pojer.

Jen jedna drobná vada na kráse. Čeští 
reprezentanti ze svého postu špatně slyšeli 

vyvolávání pilotů k odjezdu na trať. To ovšem 
záhy „spravilo“ několik plechovek českého 
piva, které naladily organizátory vstřícněji.

Sobotní lety nebyly poznamenány závaž-
nějšími problémy. Závodníci se v první řadě 
seznamovali s profi ly tratí bez časomíry. Sem 
tam nějaká závada na motoru u spalováků, 
co se dala do pořádku při večerním servisu.

Jako na větrné hůrce
Neděle 30.července byla ve znamení 

silného větru. Ten pořádně „počechral pírka“ 
stanům a přístřeškům karavanů. I tak se ni-
kdo nevzdal práva a možnosti zatrénovat si. 
Čekací listina se naopak ještě prodloužila….

Motory byly v suprové kondici a piloti 
i mechanici mohli nad podanými výkony já-
sat. To už se začal měřit i čas. Tomáš Andrlík 
z blatenské sestavy dosahoval stabilně časů 
pod hranicí 60 sekund a jednou dokonce stihl 
oblet hluboko pod 57 sekund. Pod hranici 60 
sekund se ponořil i další blatenský matador 
Roman Pojer. „Benjamínek“ klubu Honza Petr 
s mechanikem Lukášem Voseckým  premié-
rově pokořili na holandské půdě mez jedné 
minuty. Zaúřadovala ale také smůla- Roman 
Pojer odpoledne dvakrát nedoletěl. Měl tedy 
zaděláno na večerní „šichtu“.

Mokré prokletí
31. červenec byl ve znamení vytrvalého 

deště a škrtl plány české výpravy na maximál-
ní využití posledního dne volných tréninků. 
Neustál ani mohutný vítr. Národní reprezen-
tace se sice nehodlala vzdát a přijala výzvu 
drsných živlů, nicméně jí bylo umožněno 
proniknout na trať pouze jednou. Během 
nervózního odpoledne došlo i ke konfl iktu se 
startérem, což nikomu na náladě nepřidalo.

Večer strávili závodníci dílem na spo-
lečenské recepci s drobným občerstvením, 

dílem nutnou údržbou motorů v depu, což už 
byl pravidelný rituál.

Následující den liják neustával. Teprve 
po zahajovacím ceremoniálu před vyvěšenými 
vlajkami se začal mírnit, až za proslovů a zvu-
ků hymny zcela ustal. Však už toho „mokrého 
prokletí“ bylo dost!

Následovala technická přejímka modelů 
podle časového harmonogramu. Česká sesta-
va přišla na řadu po jedenácté hodině. Souběž-
ně se spustil i ofi ciální měřený trénink. Tady 
mohli předvést čeští hoši svůj um až o půl 
šesté večer. A potom nastaly znovu deště- 
a v úterý už si čeští borci nezatrénovali vůbec!

No a nakonec ve středu 2.srpna létali 
jen „elektroletci“. „Spalovákům“ 
se opět vydatně rozpršelo a na start 
se ani nedostali. Odpoledne strávili 
marným čekáním, že na to konečně 
půjdou. A když už se počasí uklid-
nilo, byl časový skluz tak propastný, 
že by se trénink do protihlukového 
období nestihl. A nešlo to ani ráno 
s odkazem na tytéž protihluková 
opatření, přestože v okolí vesele 
lomozily stavební stroje.

Frontální situace se uklidnila 
až následující den. Sice převládal 
pořádný vichr, ale po dešti ani pa-
mátka. Povzbudit závodní český tým 
přicestovala pěkná řádka kamarádů 
a fanoušků, což mělo nedocenitelný 
význam. A české pylony se tady 

určitě neztratily. Pátek 4.srpna byl nejná-
ročnějším dnem celého Mistrovství světa, 
kdy se odlétalo pět soutěžních kol ( zase ) 
s deštovými pauzami.

Nováček české výpravy Honza Petr 
s Lukášem Voseckým si vedli výtečně, když 
dosahovali času kolem 65 sekund. Ještě lépe 
na tom byli zkušení piloti Tomáš Andrlík 
a Roman Pojer  s dosahem na 60 sekund. 
Vyskytl se i prostor pro ještě lepší čas. Ale 
i ty nejoptimistější naděje se dílem okamžiku 
mohou změnit na hořkou realitu. Tak se stalo 
i tady na holandském „mistráku“ českým 
barvám. Během osmého startovního kola 
„zkolaboval“ model Romana Pojera a stejně 
jako v úvodním kole závodu nedokončil let. 
Tomáš Andrlík musel čelit stejnému zákonu 
schválnosti- také dvakrát nedoletěl. Po osmém 
kole oba blatenští reprezentanti mohli nicmé-
ně zaútočit na pozice v první desítce. Ale pak 
se znovu nezadařilo. V osudném devátém kole 
pylon Tomáše Andrlíka zradil motor. Oproti 
tomu Romanův model fungoval stoprocentně. 
Bohužel ovšem si chtěl Roman porovnat vý-
konnost s úřadujícím mistrem světa Emilem 
Brobergem. Ten suverénně zavedl svůj pylon 
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do cíle za 58 sekund, čímž si zajistil triumf. 
Osobním ambicím obou blatenských borců 
odzvonil zvonec. Do depa se vraceli se smut-
nou náladou. Ale pracovali a bojovali podle 
svého nejlepšího vědomí a svědomí. Čest 
jejich nasazení a obětavosti!

V družstvech do bronzu
Pak už byla na řadě soutěž družstev. Spá-

nek před touto událostí u nikoho z českého 
týmu nestál za řeč. Navíc se ještě s obavami 
očekával návrat starého známého deště. 
Roman s Tomášem předvedli bezchybnou 
kreaci- nepokoušeli se o žádné letecké souboje 
a zachovávali při obletu dostatečný odstup. 
„Benjamínek“ Honza s Lukášem si mohli 
atmosféru dostatečně vychutnávat, protože 
dosáhli devíti stabilních časů. A tak „práskli 

bičem“ a zrychlili- poslední čas na tomto 
Mistrovství světa se ustálil na vynikajících 
62 sekundách!

Dešťová fronta se naštěstí odstěhovala až 
na odpoledne. Česká sestava tak mohla dolétat 
všech dvanáct kol a už jen čekat na ostatní 
soupeře. Ještě v pátek všechno ukazovalo 
na průběžnou sedmou pozici českého man-
šaftu. Čekat na medaili se v tomto světle 
jevilo jako čekání na bílou paní rožmberskou. 
Ale sobotní výpadky konkurence postavily 
národní výpravě most na bronzovou půdu. 
Po této nečekané ohlášce bouchly emoce jako 
saze v komíně - čeští chasníci se neubránili 
ani slzám štěstí! A mistrem světa se podruhé 
excelentní kolekcí ukázek stal v F3E Honza 
Sedláček. Čech prostě nemůže chybět ani 
na Olympu!

Mezi jednotlivci v kategorii F3D blatenští 
fachmani zanechali tyto stopy: Roman Po-
jer- 10.místo, Tomáš Andrlík-12.místo, Jan 
Petr- 16.místo.

Předseda blatenského klubu Petr Loula si 
zaslouží zvláštní poděkování a ocenění. Ne-
jenže zajišťuje celou dobu chod organizace- 
navíc v DDM Blatná vychovává nastupující 
generaci mladých modelářů. 

Mistrovství světa - to už je věru těžký 
kalibr! Za vzornou reprezentaci blatenských 
hochů v zemi tulipánů a větrných mlýnů asi 
nestačí jen prosté „děkuji!“ Být čas monar-
chie, byli by nepochybně pasováni na rytíře 
a obdarováni nějakým tím „lénem“. Bylo to 
prostě po všech stránkách super.

Vladimír Šavrda

Vzdát hold cyklistické legendě Christianu Battagliovi přijel do Buzic i pamětník 
Jan Turek z Tábora, stojící u zrodu velké cyklistiky v Jižních Čechách

Ve znamení dvou legend. Tak by bylo 
možno pojmenovat letošní  druhý ročník 
cykloturistické pietní jízdy „Po stopách Chris-
tiana Battaglii“, který startoval od malebné 
hospody „U Čiláka“ v Buzicích. První legenda 
již na duhový peloton hleděla od nebeské 
brány. Bratronický baron Christian Battaglia 
opustil tento svět v létě roku 1991. Druhá 
legenda však byla fyzicky přítomna. A co víc 
- Jan Turek (75 let) v horkém počasí po ose 
Tábor - Buzice poctivě „přišlapal“ v sedle 
závodního kola. Prostě, stará dobrá škola 
pravých cyklistů ve stylu „ala Battaglia“. 
„Však jsem „Kristu“ moc dobře znal,“ uvedl 
neúnavný „lapač“ ekologických kilometrů, 
utírající si hřbetem ruky bohatě se řinoucí pot 
z čela, „Oba jsme jezdili závodně řadu let. 

Byl to nesmírně skromný a obětavý člověk 
a sportovec.“ Jan Turek stál dokonce u zrodu 
velké cyklistiky v Jižních Čechách. Jeho 
zásluhy o její rozvoj a nehynoucí slávu jsou 
skutečně mimořádné.

Vedle této významné osobnosti s tá-
borskými ostruhami zaplnilo nádvoří vedle 
hostince „U Čiláka“ v ono prosluněné so-
botní dopoledne více jak osmdesát cyklistů 
a cyklistek. Další se k pestrobarevné koloně 
přidávali cestou. Na startu bylo možné 
i tentokrát zakoupit suvenýr v podobě triček 

s portrétem Christiana Battaglii, zdarma zde 
byly k dostání rovněž samolepky připomína-
jící nesmrtelného reka a mimo jiné také knihy 

s cykloturistickou tématikou. Pietní poutě se 
zúčastnil osobně také výrobce zmíněných 
triček a samolepek Jan Frank z Prahy. Sám je 
totiž milovníkem dlouhých jízd na kole a rád 
si ve volných chvílích takto „protáhne tělo“.

Po uvítání všech přítomných a nezbytné 
prezentaci „cyklistický had“ s doprovod-
ným vozidlem v čele vyrazil směrem ku 
Blatné. Hladký a bezpečný průjezd městem 
zajistili pelotonu stejně jako loni příslušníci 
zdejší městské policie. Poté cyklisté pokra-
čovali směrem na Jindřichovice a Záboří. 
Na hřbitově v Záboří se shromáždili okolo 
hrobu Christiana Battaglii, aby zde položili 
symbolickou kytici pestrého lučního kvítí 
a uctili jeho světlou památku minutou ticha. 
Na tomto svatém poli odpočívají i ostatní čle-
nové Christianovy rodiny- otec Quido, matka 
Gizela a jeho sestra Blanka. Ta vedle toho, že 
byla také fantastickou závodnicí až do úrazu, 
který jí v Blatné způsobil automobil, praco-
vala právě zde coby hrobařka s krumpáčem 
a lopatou! Ona- aristokratka!

Další zastávkou byl pomníček blaten-
skému cyklistovi Luboši Hajnovi- skvělému 
vrchaři, který nedaleko odtud zahynul při 

tragické dopravní nehodě. Stejně jako Chris-
tianovi se mu stalo rakví jeho kolo. I zde došlo 
k položení kytice a k držení minuty ticha.

V samotných Bratronicích, kde rodina Ba-
ttagliů na místním zámku žila, čekal na příjezd 
cyklistů emeritní senátor ing. Josef Kalbáč 
z Třebohostic. Jeho blízcí žili s prostými 
venkovskými šlechtici ve vzájemném přá-
telství, úctě a soudržnosti. Sám Josef Kalbáč 
coby chlapec nesmírně „vyšvihaného“ barona 
Christiana při jeho trénincích obdivoval a to 
se nezměnilo ani s přibývajícími léty. Eme-
ritní senátor u čestného pomníku Christiana 
Battaglii na návsi Bratronic, odhaleného roku 
2002, četným zájemcům přednesl mnoho 
zajímavých faktů ze života vzácné rodiny 
i historie jejich panství. Poutavý výklad 
bez jediného mrknutí do nějakého „taháku“ 
posluchače doslova „přibil k zemi“ a setkal 

se s dlouhým a bouřlivým potleskem. Spolu 
s Josefem Kalbáčem stál na čestném místě 
rovněž profesor Mgr. Stanislav Chvapil 
z Roudnice nad Labem. Ten několik desítek 
let na bratronickém zámku kroužkoval čápy 
stejně jako v ostatních lokalitách Jihočeského 
kraje. S Christianem Battagliou se spřátelil 
a pravidelně si dopisovali. I z jeho úst zazněly 
vzpomínky na tohoto ryzího muže a sportov-
ce.                                    (pokrač. na str. 18)
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Vzdát hold cyklistické legendě Christianu Battagliovi
(pokrač. ze str. 17)

Nevšední setkání tak ještě více umocnil 
a zpestřil. Zazněla zde i informace, která byla 
pro 99% přítomných naprostou novinkou: 
„Christian Battaglia byl pro své výborné vý-
sledky na cyklistických závodech nominován 
za komunistického režimu dokonce na závod 
míru. Ale pro svůj šlechtický původ mu to 
nakonec bylo soudruhy znemožněno,“ uvedl 
při svém proslovu Josef Kalbáč.

V objektu obecního úřadu Bratronice byla 
pro popisovanou cykloturistickou akci zřízena 
občerstvovací stanice s možností přátelského 
posezení pod pergolou. Starostka Bratronic 
paní Hana Krejčířová vyšla organizátorům 
solidárně vstříc.

Mimoto se ještě sama zmínila o tom, 
že obec chystá na příští rok generální re-
konstrukci čestného pomníku Ch. Battaglii: 
„Měli bychom na tento projekt obdržet dotaci. 
Všimla jsem si toho, že na informační ceduli 
dokonce odpadla nějaká písmena. Pomník 
je na naší půdě, prohlédnout si ho sem jezdí 
mnoho cyklistů- tak se o něho chceme starat 
a postaráme se,“ prohlásila první žena obce 
Bratronic.

Poslední společnou zastávkou se stal kří-
žek u lesa Tisovníku, kde Christian Battaglia 
24. Srpna 1991 zemřel při vyjížďce s kamará-
dy. Posledním žijícím pamětníkem této smut-
né události je pan Karel Novák z Velké Turné: 

„Krista už měl v té době problémy se srdcem. 
Dokonce ho trápily otoky nohou. Nicméně se 
nechtěl a ani nemohl své milované cyklistiky 
vzdát. Toho dne jsme se ve čtyřech vraceli ze 
Strakonic. Krista najednou zasténal: „Kluci- 
já mám takový hlad!“ A potom najednou 
přejel do protisměru a zhroutil se do příkopu 
podél silnice. Okamžitě jsem seskočil a poda-
řilo se mi poměrně rychle zastavit auto, které 
ho vezlo rychle do nemocnice. Jenže už bylo 
pozdě. Kristovi prostě prasklo srdce. Jel jsem 
tu hroznou zprávu sdělit na bratronický zámek 
jeho sestře Blance. Ta zareagovala poněkud 
podivně- otočila se a zastavila velké hodiny 
v hale. Navždycky!“

Od Tisovníku se již peloton rozdělil. 
Někteří vyrazili po doporučené trase zpět 
do Buzic, jiní si zvolili individuální směr 
s obědem. Každopádně po čtrnácté hodině 
již byli všichni v cíli. Tam na ně čekal do-
provodný program. Nejprve s úžasem shlédli 
vpravdě akrobatické sólovýstupy blatenských 
mažoretek. Následovalo číslo tanečního 
souboru žen z Kraselova, kde nemohl chybět 
v Buzicích populární kankán. Tentokrát si 
publikum dokonce vytleskalo ještě „opáč-
ko“. No a zlatým hřebem odpolední siesty 
byla opět bohatá tombola se šedesáti cenami 
převážně pro cyklistiku.

Bratronický baron Christian Battaglia se 
vždy ubíral po cestách pravých. Svou životní 

pouť vydláždil dobrými skutky a hrdinskými 
činy. Slabší morálně podporoval, méně zku-
šeným přispíval dobrou radou, svým četným 
kamarádům a přátelům ochotně vždy přispě-
chal na pomoc. Přes všechny ústrky, které mu 
totalitní režimy uštědřily, byl životním opti-
mistou a jeho smysl pro humor byl vytříbený 
až nakažlivý. Jistě ho tedy na konci tunelu 
provází věčné boží světlo…..

A v Buzicích mu jeho příznivci a násle-
dovníci vždy začátkem července připraví den, 
který bude vyhrazen jen a jen jemu. A i na-
příště ponese název „Po stopách Christiana 
Battaglii“.

Poznámka: Srdečné poděkování za per-
fektní organizaci druhého ročníku této 
cykloturistické akce náleží panu Jaroslavu 
Plechatému z Nahošína a jeho rodině i přáte-
lům, dále Karlu Veselému, Ladislavu Šilha-
novi a Jirkovi Minaříkovi z Blatné, Jirkovi 
Říhovi z Plzně. Za přízeň a cennou pomoc pak 
emeritnímu senátorovi ing. Josefu Kalbáčovi 
z Třebohostic, starostce Bratronic Haně Krej-
čířové, obci Buzice a za kvalitní zázemí panu 
Petru Samcovi- majiteli hospody „U Čiláka“ 
v Buzicích a jeho spolupracovníkům. Dále 
samozřejmě všem sponzorům akce.

Vladimír Šavrda  

Léto na zámku Blatná
Letošní léto na blatenském zámku je opět plné nejrůznějších kul-

turních akcí. Návštěvníci tu najdou poučení i zábavu. Kromě klasic-
kých prohlídek a výstavy Czech RepuBRICK - Lego® modely pro 
celou rodinu, která zaujme především děti, nabízí zámek i celou řadu 
zajímavých hudebních nebo divadelních zážitků.

Velkému zájmu se každý rok těší noční prohlídky, kde kromě 
interiérů zhlédnou diváci příběh odehrávající se letos v době pánů 
z Rozdražova. Pokud jste nestihli noční prohlídku 5. nebo 12. srpna, 
máte možnost ještě 18., 19., 25. a 26. srpna.

Velkou událostí bylo divadelní představení Šíleně smutná prin-
cezna. Všechna tři představení (6., 7. a 8. července) byla vyprodána 
a diváci neodcházeli zklamaní. Po 55 letech se do zámeckého parku 
vrátil princ a princezna, tentokrát v podání Jana Ciny a Bereniky 
Kohoutové. Zazněly všechny známé písničky z této krásné pohádky 
a divadelní adaptace Studia DVA nezůstala nic dlužna své fi lmové 
předloze.

22. července se už poněkolikáté blatenský zámek změnil v zámek 
Canterevill. Diváky, kteří se přišli pobavit při divadelním představení 
Strašidlo cantervillské, mnohokrát za večer rozesmála např. Bára 
Štěpánová nebo Martin Zounar.

Na zámeckém nádvoří vystoupili také Roman Dragoun s kapelou 
His Angels nebo dvě blatenské skupiny, M.U.F. a Kalivo.

Než léto skončí, několik akcí ještě proběhne. 26. a 27. srpna to 
bude loučení s létem. Na nádvoří na vás budou čekat nejrůznější stánky 
a těšit se můžete i na loutkové divadlo a loutkový workshop.

Největší událostí končícího léta bude Concorso Castle Blatna, 
které vstupuje do svého třetího ročníku jako jedna z nejvýznamnějších 
akcí oslavujících automobily. Od roku 2021 pořádáme v krásném pro-
středí zámec-
kého parku 
zámku Blat-
ná automo-
bilovou akci, 
která v čes-
kém prostředí 
nemá obdo-
by. Concorso 
Castle Blatna 
je umocněno 
krásou pro-
s t řed í ,  po-
host innost í 
zámku a nad-
šeným pub-
likem, které 



Ročník 34 (44) Blatná 18. srpna 2023 Číslo 13 / strana 19

NABÍZÍME STAVEBNÍ A ZEDNICKÉ PRÁCE
 Pokládka obrubníků, zámkové dlažby, šachet, vpustí, 
žlabů, drenáží a jiné práce
 stavba základů zdí, příček
 stavby plotů, opěrných zdí
 zateplování domů, štuky
 venkovní fasády, špalety a jiné práce

BAGR+ODVOZ+DOVOZ MATERIÁLU ZAJIŠŤUJEME

tel.: 725 882 700
SlaDílna u parku

 
 sladilna_u_parku

Fügnerova 471,
Blatná

Sladké i slané dorty, koláče,
zákusky, makronky a pečivo. Ruční
malba a modelace jedlých figurek,

květin a mnoho dalšího....
Jednohubky, dvouhubky a

chlebíčky z našich pomazánek.
Vždy čerstvé a na míru pro Vás...

Zakázková výroba
 

Pečeme pro Vás dorty

   Objednávky
+420 731 823 248

se vždy těší na automobilové 
skvosty. Výstavní den se koná 
v sobotu 2. září a my se těšíme 
na všechny automobilové nad-
šence.

9. a 10. září proběhne ve spo-
lupráci s Lihovarem a pivovarem 
Blatná Hruškobraní. Ochutnáte 
hruškové koláče i hruškové de-
stiláty, prohlédnete si lihovar, 
zhlédnete barmanskou show 
a můžete si i zasoutěžit a vyhrát 
skvělé ceny.

Do konce sezóny nás toho ještě čeká hodně a my se těšíme, že se 
s vámi na našich akcích setkáme.
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Společnost Alfabeton s.r.o. 
Blatná

přijme do hlavního pracovního poměru pracovníka/
pracovnici na pozici

dispečer/dispečerka provozu 
 pracovníka na pozici řidič skupiny C na obsluhu 

domíchávače betonových směsí 
 obsluhu čerpadla betonových směsí.

Velmi dobré platové podmínky, zaměstnanecké benefi ty. 

Bližší informace na telefonu 603 258 299. 

B. Němcové 29, Blatná, Tel.: 722 006 768
Bellucci EC

SUCHÁ PŘÍSTROJOVÁ PEDIKÚRA
- ošetření se provádí bez namáčení 
- vysoká profesionalita a návaznost 

na podologickou péči
- ošetření provádí zdravotní sestra - specialista 

na podologickou péči

MEZOTERAPIE - aplikace kyseliny                
                           hyaluronové

- mezoterapie je velmi účinný anti-agingový 
zákrok

- jedná se o minimálně invazivní metodu

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL
B. Němcové 29, 388 01 Blatná 

32 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz .
– HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy, 

chaty, byty, pozemky, lesy … v jakékoliv lokalitě.
Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!

Zajistíme Vám bezstarostný prodej. 
Prezentace na největších realitních serverech

a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.
Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné... 

Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb nejdéle
působící realitní kanceláře v regionu. 

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

Prodám Elektrický sporák Gorenje vol-
ně stojící, 380V, v nerezovém provedení, 
se sklokeramickou deskou se 4 plotýn-
kami. Rozměry 50x62x85. Příslusenství 
2 plechy, z toho jeden hluboký + jedna 
skleněnápečící forma. Plně funkční (trou-
ba, gril) s výjimkou horkovzdušné trouby.
Cena 2300,-Kč. 
Dále nabízím dvouplotýnkovou indukční 
varnou desku zn. Medion (dovoz z Němec-
ka). 3500W, rozměry 60x37cm. Využívaná 
minimalně na chalupě. Původní cena 
2400,-Kč, nyní 1400,-Kč.
Vlastní odvoz 9 km od Blatné.
Tel. 606 580 081

 
ŽEHNÁNÍ RENOVOVANÝCH  

B O Ž Í C H  M U K  U  L N ÁŘ  
 

v sobotu  

26. 8.8  
v sobotu 

. 20233 od oddd 14:000 
Obřad vykoná P. JCLic. Mgr. Rudolf Maria Hušek,  

duchovní správce farnosti Blatná. 
 

 
K místu vyjde ve 13:40 procesí  

od kapličky sv. Jana Nepomuckého u „Přístavu“.  
 

 

                                                           

ŘEČICKÁ ŠLAPKA
5. ročník

se bude konat v neděli 3. září. 
Prezentace bude od 13.00 

do 13.30 hodin, ve 13:30 začátek.

Děti se mohou celé odpoledne 
bezplatně vozit na ponicich chovatele 
Martina Jiskry z Buzic a vyzkoušet si 

střelbu z airsoftovych zbraní.

Prodám byt 3+1, 71m/2 v Blatné 
okr. Strakonice. Cena dohodou

Tel.: 736 120 343
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BUĎTE SOUČÁSTÍ 
STABILNÍ RODINNÉ FIRMY 
S BUDOUCNOSTÍ! 

PASSION FOR TIMBER

pfeifergroup.com/cs

We connect people, 
nature and technology.

For better wood solutions.

ZAJÍMÁ VÁS, JAK 
TO U NÁS VYPADÁ? 

NASKENUJTE QR KÓD.

Pfeifer Holz s.r.o.
Trhanov 72
345 33 Trhanov

Pfeifer Holz s.r.o. 
Chanovice 102 
341 01 Horažďovice

Marie Chmelíková

tel. 379 414 013

nabor@pfeifergroup.com

Ivana Šimonová

tel. 602 659 522 

nabor@pfeifergroup.com

Aktuuálněěě volné pozice:  
TRHAANOV Obsluha výrobní / peletovací linky
CHANNOVICEEE Směnový údržbář

13. plat 

25 dní dovolené

Přítomnostní prémie 1 000 Kč / měsíc

Stravenkový paušál

Příspěvěk na dopravu / svozy do zaměstnání (pouze Chanovice)

Náborový příspěvek 12.000 Kč a mnoho dalšího ...

Neváhejjte a přijďďttte se k nám oosobně podívat.

CHANOVICE

TRHANOV
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Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

Autodoprava Petr Chvátal Blatná
Chlumská 1355 - 388 01 Blatná

+420 603 247 601

www.adchvatal.cz             ad.chvatal@seznam.cz

►  Zemní a výkopové práce, traktorbagr + otočný bagr

►  Dovoz kameniva, písku, betonu

►  Kontejnerová přeprava, pronájem kontejneru,

 odvoz suti

►  TATRA 815 sklápěč  + hydraulická ruka

Přijmeme 1-2 řidiče MKD řidičský průkaz sk. C + E,

mzdové ohodnocení – 41.000 Kč ,

pojištění pracovní neschopnosti, 13. plat, víkendy volné,

stálá práce

Sedláček

  žaluzie všech         žaluzie všech       
     typů     typů

  sítě proti hmyzu  sítě proti hmyzu

Šilhova 756, 388 01 Blatná
Mobil: 606 212 353, 607 760 407
www.psinterier.cz

Hledám paní 
nebo fi rmu 

na úklid rodin-
ného domu

v Blatné 1x týdně

Tel. 602 261 604 

Pronajmu v Blatné
dlouhodobě

byt 1+1,
druhé patro s výtahem.

Telefon
720 332 691
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VÝSTAVBA  A REKONSTRUKCE 
BYTOVÝCH 
I NEBYTOVÝCH OBJEKTŮ
NOVOSTAVBY 
KOMPLETNÍ STAVEBNÍ ČINNOST

+420 737 18 19 19
info@spacesolution.cz

www.spacesolution.cz

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

Autodíly -    
     železářství

MAREK CHVÁTAL

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

televize
200+ 

programů

mobil
pro celourodinu

Jsme vám nejblíž

Máme
nejnovější zařízení 

a moderní
optickou síť

Naši technici
vám pomůžou
ve dne v noci

Rádi se potkáme
osobně na našich

zákaznických
centrech

Stabilním
internetem

připojíme celou
domácnost

Internet
až 500 Mb/s

299
Kč
měs.

od

Nad Lomnicí 1255, 388 01  Blatná
sluzby.blatna@nej.cz
488 999 488

navštivte naše zákaznické centrum v Blatné

Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

-  závodní stravování

 

 

Hledám 
spolehlivou 

paní
na pomoc při 

úklidu chalupy 
v okolí Blatné.
Jednou týdně 

nebo podle 
potřeby.

Vlastní doprava 
(příspěvek 
na benzin).

Tel. 606 580  081

PRODÁM 
Byt v OV 2+1, 

s balkonem,
4. patro 

s výtahem, v Praze 
9-Hloubětíně, 
klidná lokalita, 
plná občanská 

vybavenost, 
metro, tramvaj, 
bus 2 minuty 

chůze, v dostupné 
vzdálenosti parky 

pro relaxaci.

 Cena 5,5 mil. Kč. 
Kontakt 737140160 

nebo 737348311.
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„Buzický bejk“ se po devíti letech vrátil na scénu
„Buzický bejk“ je prostě nezničitelný 

a nesmrtelný! Legendární turnaj v malé ko-
pané, konaný u příležitosti buzické poutě, se 
po devítileté odmlce znovu vrátil na scénu. A  
zároveň to znamenalo návrat starých poho-
dových časů, kdy se v létě roku 1994 premi-
érově koplo do mičudy.

Imaginární „Buzický bejk“ poté na trav-
natém prostranství za vsí pobíhal vesele 
ještě dalších 19 let až do roku 2014. Počát-
ky sportovní akce, která si rychle vydobyla 
popularitu a věhlas, byly veskrze úsměvné 
a humorné. Řada nadšenců, která „Buzic-
kému bejkovi“ vdechla život, na ně dodnes 
vzpomíná. „Pan Samec při jednom z ročníků 
chytal v bráně oblečený do velkolepé dámské 
toalety. Nechyběl ani klobouk,“ dává k lepší-
mu jeden z hlavních aktérů, „Měli jsme tam 
taky zdravotní sestřičky, které „vyčerpaným“ 
fotbalistům aplikovaly fernet ( zaručený lék 
na všechno ). V rozpuku pozdější tradice 
jsme mimo jiné angažovali rozhodčího, co 
totálně plaval v pravidlech a pískal, co mu 
ostatní napověděli. To samozřejmě patřilo 
k folklóru. Bylo to prostě o pohodě, o sran-
dě- udělat si žízeň a dostat ze sebe starosti 
všedních dnů!“

Bohužel postupem let se „Buzický bejk“ 
začal čím dál tím více profesionalizovat. Jez-
dily sem týmy, které chtěly za každou cenu 
vyhrát a objevily se i fauly. Při posledním 20. 
Ročníku dokonce málem došlo k bitce mezi 
dvěma manšafty, což už byla poslední kapka. 
Turnaj byl odložen k ledu.

Až letos dali členové SDH Buzice a obec 
Buzice hlavy dohromady a znovu turnaj ob-
novili. „Ovšem s původní myšlenkou jako 
roku 1994. Aby to byl srandamač bez suro-
vých zákroků a honby za senzací,“ zdůraz-
ňuje jeden z dvojice hlavních organizátorů 
Lukáš Dvořák, „A naštěstí to i tak vyšlo.“

Na vzkříšený turnaj se dostavily celkem 
čtyři týmy. Zlatou pozici těsně ovládli kano-
nýři ze Sedlice. Na záda jim statečně dýchali 
kluci z Buzic, kterým nakonec zůstala stří-
brná příčka. Bronz putoval na adresu škvo-
řetických fotbalistů. Bramborová medaile 
čekala na hosty ze Skaličan- ovšem také jim 
za maximální nasazení a houževnatost nále-
žel obdiv a sympatie publika.

Jako nejlepší střelec turnaje byl vyhod-
nocen Jan Vohryzka - hráč Buzic. Na nej-
lepšího brankáře pasovali pořadatelé Luboše 
Myšiaka ze sedlického manšaftu. Titul nej-
lepšího hráče po právu získal Miroslav Vyli-
ta ze Škvořetic. Jako nejstarší hráč nastoupil 
na trávník Petr Šavrda ze Škvořetic ( 56 let ).

Michal Petrášek byl druhým hlavním 
organizátorem obnoveného „Buzického bej-
ka“. Sám hraje za TJ Lom. Spolu s Lukášem 
Dvořákem i ostatními dobrovolníky odvedli 
dobrou práci a celá akce byla perfektně při-
pravena. Srdečné poděkování náleží obci 
Buzice za sponzorskou podporu fotbalového 
podniku.

V průběhu celého dne se v okolí hřiště 
„otočilo“ cca sto diváků. I ti skvěle splnili 
svou roli- tleskat a povzbuzovat, takže atmo-

sféra byla vážně úžasná.
Na Obecním úřadě byla ještě před turna-

jem nalezeno tričko z úplně prvního ročníku 
„Buzického bejka“. Také stará fotografi e. 
Vzácné relikvie ještě více podnítily elán 
a zájem buzické party o návrat „Buzického 
bejka“ do domácího prostředí.

Takže „Buzický bejk“ opustil opět ohra-
du a s gustem se prohání po zelených plo-
chách. Na porážku určitě nepůjde. To místní 
jistě nedopustí.

Vladimír Šavrda   

Nejlepší střelec turnaje - Jan Vohryzka, 
hráč Buzic

Neúprosný čas vyřezal do erbu lnářských hasičů již třináctý křížek
Tahle prosluněná červnová sobota a spo-

lu s ní centrum malebné obce Lnáře patřily 
jen a jen dobrovolným hasičům. Probíhaly 
zde totiž mohutné oslavy 130.výročí zalo-
žení Sboru dobrovolných hasičů Lnáře Tak 
pěkně zakulacené jubileum si jistě výrazněj-
šího povšimnutí zasluhuje. A na lnářské půdě 
to pojali skutečně ve velkém stylu- na tyhle 
sváteční chvíle se bude v obci i širokém oko-
lí jistě ještě dlouho vzpomínat.

Sportovní hřiště v modrém obležení
Zelený trávník na lnářském sportovním 

hřišti se tentokrát zcela ztrácel ve výrazně 
modré barvě. Modré barvě hasičských uni-
forem, kterých se tady vyrojilo skutečně 
požehnaně. Právě v místech, kde fotbalisté 
pravidelně honí mičudu, byl ústřední bod 
slavnostního programu oslav 130.výročí tr-
vání lnářského sboru. 

Po nástupu zúčastněných hasičských 
družstev a zaznění úvodních proslovů se po-
zornost všech přítomných stočila na ocenění 
zasloužilých členů lnářského sboru dobro-
volných hasičů. Celkem bylo uděleno sedm-
náct pamětních plaket, bohužel některé již 
jen in memoriam.

Mezi vyzname-
nanými nechyběl ani 
pan František Brož 
( 71 let ) z blízkých 
Zahorčic. Do řad 
sboru prý vstoupil 
roku 1974. „Nejdřív 
jsem byl pochopitel-
ně jen řadovým čle-
nem,“ poznamenává 

sympatický pamětník, 
„Od roku 1979 jsem působil na pozici ve-
litele okrsku. Po roce 1988 po absolvování 
dálkové školy jsem se stal velitelem sboru.“ 
Jak vzpomíná na perný život aktivního dob-
rovolného hasiče a zásahy, u nichž osobně 

fi guroval? „No, zása-
hů bylo tedy poměrně 
hodně. Tady i v sou-
sedním kraji,“ uvádí 
František Brož, „Ale 
naštěstí nikdy nikdo 
z nás neutrpěl žádné 
devastující zranění. 
Všechno pro nás skon-
čilo dobře.“ Vybavuje 
se mu jen jedna udá-

lost, kdy příslušník lnářského sboru skončil 
v péči lékaře s úrazem. Bylo to v souvislosti 
s odstraňováním škod po devastujících po-
vodních roku 2002: „Tehdy spadl z náklad-
ního auta jeden z našich a ošklivě si rozlámal 
patu,“ říká muž, který hasičským idejím za-
světil většinu života.

U příležitosti „kulatých narozenin“ lnář-
ských hasičů bylo rovněž vydáno 200 kusů 
publikací, z nichž 110 „putovalo do světa“ 
přímo v den a na místě samotných oslav.

Nedílnou součástí svátečního odpoledne 
ve Lnářích byl i společný průvod k pomníku 
padlých, spojený s položením věnců a zají-
mavým historickým přednesem z úst mís-
tostarosty obce Mgr. Vladimíra Červenky.

Předávání vyznamenání

Pab Brož, oceněný člen 
SDH Lnáře Zleva Voříšek, Šmejkal, Červenka



Jako čestný host se oslav zúčastnil ředitel 
strakonického územního odboru hasičského 
záchranného sboru- plukovník Ota Šmejkal. 
Všichni kvitovali jeho přítomnost s povdě-
kem stejně jako on veřejně ocenil zásluhy 
místního hasičského sboru.

Malí i odrostlí - všichni do útoku!
 Samozřejmě stěžejní náplní svátečního 

odpoledne byla soutěž v požárním útoku. 
Na úvod dostaly přednost čtyři dětské útvary 
a rozhodně svým instruktorům ostudu neu-
dělaly. Svého úkolu se zhostily na výbornou 
a jasně prokázaly, že budou jednou důstojný-
mi nástupci elitních ročníků.

Obec Chlum dokonce postavila hned dvě 
dětská družstva. Béčko odjelo domů s tzv. 
„bramborovou medailí“ ( 40,04 ), áčko se 
dostalo na bronzovou pozici ( 28,92 ). V obci 
věnují práci s mladými hasiči mimořádnou 
pozornost. Jak uvedli dospělí instruktoři- 
dětská jednotka byla založena roku 2016. 

Hned v tomto roce vyhráli soutěž „Otav-
ský plamínek“. Roku 2019 pak dominovali 
podzimnímu okresnímu kolu hry „Plamen“. 
V současnosti disponují chlumští všemi tře-
mi dětskými kategoriemi ( přípravka, mlad-
ší i starší žáci ). Celkem jde o 25 nadějných 
„soptíků“.

Stříbro uhájili ve Lnářích mladí hasiči 
z Hajan ( 28, 74). Aktuálně se k nim hlásí 35 
svěřenců mladších 18 let. Do „pole“ je při-
praveno vyrazit s hadicemi družstvo starších, 
dvě družstva mladších a družstvo přípravky, 
což je velmi solidní základ pro budoucnost. 
Vedoucími dětí jsou od roku 2019 Hana 
Gregorová a Tomáš Blovský, instruktorkou 
Lenka Vaňačová. Mladí hasiči z Hajan mají 
schůzky pravidelně jednou týdně, před sou-
těžemi dvakrát.

Družstvo starších dětí letos opanovalo 

„Otavský plamínek“ ve Strakonicích. Okres-
ní kolo hry „Plamen“ ve Vodňanech jim vy-
neslo pozici těsně za stupni vítězů. Mladší 
tým v „Otavském plamínku“ vybojoval 
čtvrté místo, na okresním kole hry „Plamen“ 
páté ve své kategorii. Významným úspěchem 
byla výhra slečny Elišky Krejčí za SDH Ha-
jany v okresním kole dorostu. Následovaly 
krajské závody v Prachaticích, kde obsadila 
skvělé čtvrté místo v kategorii středního do-
rostu.

Klubovnu plus kompletní zázemí má ha-
sičské těleso v nové hasičské zbrojnici. I tady 
v této obci hasičské „slunce“ září na plný vý-
kon a převzetí hasičské pochodně nic nestojí 
v cestě. Právě naopak.

Ke svému malému „Olympu“ tady 
ve Lnářích doběhli  mladí hasiči ze Tchořo-
vic ( 20,26 ).

Po slibných výkonech dětských hasičů 
přišla řada na ženské celky. Ty se tady mezi 
sebou utkaly tři. Na bronzovém stupínku 
stanuly ženy z Hradiště ( 73,91 ), stříbro pu-
tovalo na adresu domácích hasiček ( 44,22 
) a i tady zlato zacinkalo u uší tchořovické 
reprezentace ( 43, 34 ).

Ta hlavní paráda- „páni tvorstva“- se vy-
klubala na denní světlo hned vzápětí. Tady 
předvedlo famózní podívanou rovných je-
denáct manšaftů. Diváci, kterých se tu sešlo 
skutečně úctyhodné množství, leckdy při 
úchvatné podívané v zajetí fandovství skoro 
„upadali do nepříčetnosti až transu“.  Muži 
tedy určitě nezklamali!

 Soutěž byla skutečně na velmi vysoké 
úrovni a v ničem si nezadala s profi  hasič-
ským sportem. Výsledková tabulka nakonec 
vydala tento verdikt: 11.místo- Lnáře ( ne-
platný pokus ), 10.místo- Hradiště ( 53,15 ), 
9.místo- Tchořovice ( 45,79 ), 8.místo- Lnáře 
„B“ ( 41,40 ), 7.místo- Skaličany ( 40,66 ), 
6.místo- Hajany ( 38,62 ), 5.místo- Chlum 
( 38,58 ), 4.místo- Předmíř „B“ ( 37,48 ), 
3.místo- Blatná ( 36,65 ), 2.místo- „KOCE-
SÍN“ alias sloučení borci z Kocelovic a Hor-
nosína ( 32,16 ). Šampus za zlato mohli ote-
vírat kluci z Předmíře s vedoucím časem ( 
30,03 ).

Klání na sportovním hřišti uzavřel souboj 
dvou veteránských složek. Tady zabodovali 
lnářští ( 34,03 ) před mužstvem ze Skaličan 
( 39,05 ).

Předávání cen, upřímné oslavy a fotogra-
fování jednotlivých složek. To pochopitelně 

muselo následovat a také následovalo.
Jako ukázku hasičské recese předvedli 

ještě mládenci z „KOCESÍNA“ nakonec , jak 
se hasilo za jejich dědů a pradědů. Poslouži-
la tomu plně funkční a opečovávaná koňská 
stříkačka z Hornosína z roku 1895. Mládenci 
zdatně pumpovali a pumpovali, a protože ši-
roko daleko nebyl sebemenší plamínek, ales-
poň trochu pokropili dav na hřišti. V panují-
cím horku to bylo příjemné osvěžení.

Na úplný konec ještě profesionální jed-
notka hasičů z Blatné předvedla zásah u na-
bouraného automobilu, kdy vystříhávali 
imaginárního řidiče. Skvělou práci odměnili 
bouřlivým potleskem všichni diváci.

A najednou bylo po všem. Uteklo to jako 
voda. Někdo se ještě zdržel, někdo pospíchal 
domů. Každopádně to byl den s velkým „D“ 
a hasičská obec si tu utužila už tak solidní 
pověst.

Jak šel čas se lnářským sborem…….
Kořeny masivního rozvoje hasičských 

ideálů na lnářské půdě přišly se založením 
sboru dobrovolných hasičů v obci 9.dubna 
1893. Stalo se tak z iniciativy učitele obecné 
školy Viléma Kopala, mlynáře Petra Kohou-
ta, rolníka Václava Pivničky a rolníka Josefa 

Holuba ( současně lnářského starosty ). Teh-
dy vzniklý spolek čítal 79 členů ( z toho 40 
činných ). První hasičskou stříkačku ( čtyř-
kolovou ruční koněspřežnou ) z roku 1874 
sboru propůjčila obec Lnáře. První veřejné 
cvičení sboru se uskutečnilo 6.srpna 1893. 
Významným datem v historii SDH Lnáře byl 
rok 1907.Tehdy došlo na prostranství u Zá-
meckého rybníka na podkladě plánů Prokopa 
Kyslíka k vybudování hasičského skladiště 
s věží pro sušení hadic a výcvik výškových 
zásahů. Nové stavbě slavnostně požeh-

SDH Blatná 

Hasičská drobotina Chlum 

Hajanské družstvo 

Lnářský manšaft 

KOCESÍN - uprostřed starosta Lnář 
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nal  P. Alois Majer- převor kláštera bosých 
augustiniánů a duchovní správce farnosti 
Lnáře. O dva roky později došlo k zakoupe-
ní dvoukolové ruční stříkačky. Již zmíněný 
lnářský starosta Josef Holub se stal prvním 
starostou SDH Lnáře.

Dějiny SDH Lnáře jsou nesmírně rozma-
nité a svědčí o zodpovědném přístupu zdej-
šího obyvatelstva i představitelů samosprávy 
k zajištění bezpečnosti obce a připravenosti 
nezištně pomáhat všem potřebným. Za zmín-
ku kupříkladu stojí rok 1954, kdy se podařilo 
sestavit pod velením Josefa Kohouta požární 

družstvo dorostu a rok 1961, kdy při Základ-
ní škole vznikl požárnický kroužek. Z udá-
lostí souvisejících s protipožární ochranou 
lze zmínit kupříkladu 30. Leden 1955, kdy 

při požáru v hostinci „Na Panské“ během 
plesu lihovarských zaměstnanců vyhořel 
celý taneční sál. Zajímavých údajů čítá his-
torie SDH Lnáře bezpočet.

V současnosti tvoří členskou základnu 
SDH Lnáře 71 osob. Zásahová jednotka má 
19 mužů a disponuje cisternovým vozem 
CAS 32 T815, zásahovým vozidlem GAZ 
GAZelle 270 57K a přenosnou motorovou 
stříkačkou TOHATSU VC85BS. Ze starší 
techniky potom pro muzejní účely přenos-
nými motorovými stříkačkami PPS 8 s vozí-
kem, PPS 8 bez vozíku a PPS 12. Současným 
starostou sboru je René Voříšek. Funkci ve-
litele zásahové jednotky zastává Pavel Říha.

A Zahorčice měly devadesátku
Při organizaci letošních oslav 130. Zalo-

žení SDH Lnáře nezapomněli organizátoři 
ani na přidruženou obec Zahorčice. Tamní 
Sbor dobrovolných hasičů byl totiž založen 
přesně před 90 lety. 

V roce 1933 se tak stalo na návrh starosty 
obce Cyrila Krejčího a Františka Jánského. 
Dosud byla obec Zahorčice členem SDH 
Lnáře a platila příspěvek do jeho spolkové 
pokladny. Roku 1934 došlo k zásadnímu 
vybavení SDH Zahorčice- se státní subven-
cí byla od města Tábor pořízena čtyřkolová 
stříkačka a hasičská výzbroj.

Podle plánů Františka Mullera z Rado-
šic roku 1935 domácí zedníci Josef Pech, 
Josef Kačena, Jaroslav Kalista a Jan Kalis-
ta provedli výstavbu hasičského skladiště ( 
přístavba k obecní pastoušce ). Polovina ob-
jektu byla pronajata tamnímu hospodářské-
mu spolku. Prvním zásahem mladého sboru 
byl výjezd k požáru domku a hospodářských 
stavení Josefa Chvátala ve Lnářích na „Malé 
Straně“ dne 15. července 1935 . Dne 1.listo-
padu 1972 došlo ke sloučení požárních sborů 
Zahorčice a Lnáře do jedné organizace.

Historické informace byly čerpány z pu-
blikace „130 let Sboru dobrovolných hasičů 
Lnáře- 90 let hasičství v Zahorčicích“ od au-
tora Mgr. Vladimíra Červenky.

Vladimír Šavrda
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Nad „Indiánském létem“ v Chlumu trvale drží ochrannou 
ruku sám Mannitou, letos byla účast mimořádná

I když je „jiná doba“, na což se neustále 
úporně poukazuje a mládež uchvacuje tech-
nika v podobě „chytrých“ mobilů, počítačů 
aj., stále se najde dost dětí, kterým dělají 
potěšení retro radovánky. A tam stejně jako 
před nějakými třiceti, čtyřiceti, padesáti lety 
má dominantní postavení indiánská historie. 

Ba ne- hrát si na indiány se stále ještě „nosí“!
Své o tom vědí v obci Chlum u Blatné, 

kde prima parta dobrovolníků za štědré pod-
pory Obecního úřadu a Sboru dobrovolných 
hasičů již mnoho let pořádá pro děti fantas-
tickou zápaďáckou show „Indiánské léto“. 
Jejími hlavními hrdiny jsou sami školáci 
a předškoláci, na které pravidelně čekají roz-
ličné soutěže s právě indiánskou tématikou. 
Akce tradičně oslovuje velké množství  dětí 

nejen z mateřské obce a blízké Blatné, ale 
i dalších okolních vesnic. Skutečnou pará-

dou je dějiště 
samo v podobě 
indiánské osa-
dy, kterou tady 
zbudovali bez 
nároku na od-
měnu místní 
nadšenci.

Letos padl 
ú č a s t n i c k ý 
rekord, a šlo 
o číslo úcty-
hodné. Na jed-

notlivých stanovištích se vystřídalo 170 
ratolestí! „Děti u vstupu tradičně obdržely 
poukázky na točenou zmrzlinu a limonádu,“ 
podotýká k průběhu oblíbeného podniku kul-

turní referentka Chlumu Jana Sussmilichová, 
„Jako odměnu za absolvované disciplíny do-
stávaly od rozhodčích zdejší dolary, za kte-
ré si mohly nakoupit v tamním indiánském 
shopu.“ Tady si mohly vybírat z bohaté zá-
soby atraktivního zboží: peněženek, batůžků, 
lahví na pití, penálů, šátků, čepic, balónků 
s heliem, hlavolamů, plyšáků, výtvarných 
potřeb, pistolek, sladkostí….. Své dovednos-

ti a šikovnost si otestovali chlapci a děvčata 
při hodu oštěpem, tomahavkem či podkovou, 
střílení ze vzduchovky nebo luku, zatloukání 
hřebíků, srážení kuželek apod. Dále si mohli 
pochutnat na pečené rybě od zdejších rybářů. 
Vodní hladina sousedního rybníka zase nabí-
zela dospělým možnost povozit děti na pří-
tomných kánoích. Velký zájem byl rovněž 
o malování obličejů kresbami s indiánskou 
tématikou. Nadbytečný elán si mohl „potěr“ 
vybít ve skákacím hradu. Těm starším zase 
vyhovovaly stíny stromů a bohaté občerst-
vení.

Útok

Útok
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Za vyhlášenými závody v požárním útoku míří pravidelně 
do Chobota i hasičská elita

Mají výbornou pověst, vždycky jsou per-
fektně zorganizované a zabezpečené. Řeč je 
o letních závodech v požárním útoku v loka-
litě malé obce Chobot. O co je Chobot menší 
vsí, o to výrazněji se angažuje právě v ob-
lasti hasičské prevence a činnosti. Dokonce 
lze o této vesnici zodpovědně prohlásit, že 
se stala jejich baštou na území Blatenska 
a možná ještě dál.

„O pohár starosty obce“ v požárním 
útoku se soutěží na půdě Chobota od roku 
2008. Letos se sem opět sjel úctyhodný počet 
„chráněnců svatého Floriána“, aby v praxi 
předvedli svou rychlost, zručnost a připrave-
nost. Na cvičišti se vystřídalo patnáct muž-
ských manšaftů, čtyři ženská družstva a tři 
celky veteránů. Vydali ze sebe jako ostat-
ně vždy a všude to nejlepší, sáhli si pěkně 
na dno a tvrdě si svou čtvrthodinku slávy 
odmakali. Obecenstvo jejich maximální na-
sazení  a super výkony odměnilo bouřlivým 
potleskem.

Chod soutěže nenarušil ani nenadálý 
déšť. „Postavili jsme totiž vedle cvičiště 
nový altán, který skryje před nepřízní počasí 
sto lidí. Teď nám tedy poprvé poskytl svou 
službu,“ pousmívá se velitel SDH Chobot 
a zároveň starosta obce Miloš Kadlec, který 
patří mezi nosné pilíře domácího sboru už 
od dětských let.

Nebylo žádným překvapením, že hlavní 
mužský přebor ovládli favorité z Bezdědovic 
se skvělým časem 19,38. S malým odstupem 
nechali za sebou tým Kocelovic (22,29), 

bronzový stupínek zůstal vyhrazen pro Miro-
vice ( 23,88). Nepopulární bramborová me-
daile  připadla mužstvu Pasek ( 24,50), s pá-
tým místem museli být spokojeni dobrovolní 
hasiči z Mečíchova ( 27,41). Další pořadí: 
6.místo- Blatná (27,56), 7.místo - Chlum 
( 28,51), 8.místo- Skaličany „A“ ( 30,58), 
9.místo- Hajany ( 30,61), 10.místo- Chobot 
( 31,20), 11.místo - Skaličany „B“ ( 33,67), 
12.místo - Tchořovice ( 36,94), 13.místo- 
Uzeničky ( 37,67), 14.místo-Hlupín (49,30). 
Svou vrchovatou porci smůly si tentokrát vy-
bralo Podlesí, co se muselo smířit s neplat-
ným pokusem.

Mezi ženami jasně zabodovaly Mirovice 
( 25,16). Stříbro ulovilo dámské těleso z do-
mácího Chobota ( 26,69). Bronzově zasvítil 
útok „něžnému pohlaví“ z Hajan ( 27,61). 
A zase ta nešťastná bramborová! Ta asi ra-
dost neudělala ženské partě z Mečíchova 
(30,65)!

Dostatečně si chuť spravili domácí ve ve-
teránské složce, kdy Chobot dobyl Olymp 
s časem 20,87. Za ním se na medailovou 
pozici vešli ještě správní chlapi ze Skaličan 
(48,09) a Hajan ( 67,68).

Jako vítané zpestření pěkného odpoledne 
připravili organizátoři z Chobota superfi ná-
le pro ty, kterým požární útok nevyšel po-
dle přání nebo si chtěli ještě zlepšit čas. Pro 
„opáčko“ se rozhodlo pět celků. A podruhé 
v tento den zazářili bezdědovičtí „superma-
ni“ čili u nich bylo opravdu co slavit.

V Chobotě to tedy jako tradičně zase 

klaplo na výbornou. Z toho, že domácí elita 
zůstala na desáté příčce, si věru nikdo hlavu 
nedělal. Nejméně pak Miloš Kadlec: „Není 
prostě každý den posvícení. Upadl nám koš 
a voda se musela nabírat dvakrát. Ony soutě-
že na domácí půdě bývají nejhorší, protože 
pracuje silná nervozita. No ale čest mateřské 
obce nakonec zachránili veteráni- tak co!,“ je 
nad věcí velitel SDH Chobot.

O hezký úvod k celé akci se postarala 
dvě družstva  mladých hasičů z Hajan skvěle 
zvládnutým útokem. Se svými staršími sou-
kmenovci si věru nezadala. A organizátory 
z Chobota zahřálo u srdce vědomí, že v jejich 
stopách kráčí odhodlaně nové tváře a mají tu-
díž důstojné nástupce.

Dobrovolní hasiči „MADE IN CHO-
BOT“ každoročně absolvují minimálně čtyři 
soutěže v požárním útoku. Jejich doménou 
jsou neregistrované poháry okresu. „Naše 
parta se drží dlouho stejná. Začínali jsme 
v Chobotě od dětských let,“ připomíná Miloš 
Kadlec.

Soutěž v požárním útoku celý den pro-
vázel mluveným slovem i nestárnoucími 
hudebními peckami výborný DJ Karel Zbí-
ral z Blatné. To umocnilo už tak vynikající 
atmosféru.

Léto už tak nějak k cvičným manévrům 
hasičských sborů patří. Spojí se tak příjem-
né s užitečným. A kvalitní zázemí , jaké mají 
v Chobotě, zaručuje už s předstihem, že 
všechno bude fajn!

Vladimír Šavrda

Chlumská indiánská osada zažila loni ge-
nerální proměnu. „Vlastně se postavila takřka 
nová,“ hovoří na dané téma kulturní referent-
ka, „Letos přibylo nové dřevěné pódium. Se 
vším si poradili naši brigádníci formou ne-
placené činnosti. U čističky se zase postavily 
hezké nové toalety namísto původních kadi-
budek, za což náleží vděk Obecnímu úřadu.“

Tahounem gigantických rozměrů v této 
oblasti je prý pan Roman Šourek, kterému se 

neřekne jinak než „náčelník“. Ve svém nad-
šení zašel tak daleko, že si koupil obrovskou 
čelenku až na paty.

Nedílnou součástí prosluněného „Indián-
ského léta“ byla také skvělá exhibice „kau-
boje“ Miloslava Simandla z Blatné se sedmi 
koňmi, trvající přes půl hodiny. Parádní den 
uzavřela kapela „Brumendo“, která udržo-
vala dobrou náladu přítomných až do druhé 
hodiny ranní.

Stranou nezůstal ani starosta obce Radim 
Paulus, který na akci prodával párky v rohlí-
ku. Jeho paní si vzala pod patronát jedno ze 
stanovišť.

Indiánská osada v Chlumu je natolik po-
pulární, že se zde dokonce uskutečnily již tři 
svatby!

No, všechna čest konání příznivců sta-
rých časů staré Ameriky! Vinnetou by měl 
radost!                                 Vladimír Šavrda 



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


